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LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE 
GUVERNÖRSRÅDET 

 
PROTOKOLL NR 4, 2008-2009 

 
Tid: 2008-11-15 och 16 
Plats: Scandic Hotell Kungens Kurva, Stockholm 
 

Beslutande: GRO P-O Damberg, DG Lars Kuntze 101-A, DG Sören Wigren 
101-B, DG Charles Sundström 101-GD, DG Pär Oremo 101-N, DG Patrik 
Persson 101-P, DG Ronny Quist 101-S, DG Lars-Erik Gustafsson101-SM, DG 
Magnus Johansson 101-SV, DG Åke Sandberg 101-U, DG Larsolof Wallinder 
101-VG. 

 
 
§ 48 Mötets öppnande 

GRO P-O Damberg hälsade alla välkomna och lämnade över ordet till IPDG 
Sven-Arne Wennerberg som kort informerade om att vi nu befann oss i 
Huddinge, han lämnade sedan över till LP i LC Huddinge som höll ett kort 
anförande. DG Lars Kuntze informerade lite om distrikt 101-A. Efter detta 
öppnade GRO mötet. 

 
 
§ 49 Val av justeringspersoner 

DG Åke Sandberg 101-U, samt DG Larsolof Wallinder 101-VG väljs att justera 
protokollet. 

 
 
§ 50 Anmälan om övriga frågor 
 § 72 A Sight FirstII- brev till LCI och LCIF PR-avd. samt svar från LCIF 
 § 72 B Majblomman 
 § 72 C Skattefrågor 
 § 72 D Insamlingsmetodik 
 § 72 E Världens Barn 
 
 
§ 51 Fastställande av föredagningslistan 
 Med ovanstående tillägg fastställdes ärendelistan. 
 
 
§ 52 Röda Fjädern 

Röda Fjädern generalen PDG Bertil Ravnell presenterade sig och föredrog delar 
av bilaga 75. samt informerade om Röda Fjädern aktiviteten som kommer att 
löpa under 2009. Det diskuterades en del runt olika sätt för sponsring och vikten 
av att följa med i tiden. 
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Beslut:  

1. GR noterar rapporten samt bilaga 75 och lägger den till 
handlingarna. 
 

 
§ 53 Kommittérapporter  

A. FUU. PDG Bengt-Arne Bengtsson föredrog bilaga 45, samt informerade 
om det FUU-seminarium som hållits i Stockholm och delar av innehållet.  
Bengt-Arne gick också igenom turerna runt medlemsenkäten, han tackade 
samtidigt Cynthia på kontoret för mycket god hjälp med distributionen an 
enkäten. När det gäller svarsprocenten så har hittills 73% av klubbarna 
svarat, vilket får anses vara bra. 
Bengt-Arne föredrog vissa svar men tog inte hela rapporten då denna 
kommer att publiceras på nätet. De närvarande diskuterade en del 
synpunkter och tolkningar runt enkäten. DG Patrik Persson tog upp ett 
antal funderingar gällande 2-års mandat, utbildningar samt perioder mellan 
tänkta Röda Fjädern aktiviteter. 
Kommittén efterlyser nu en tidplan för det fortsatta arbetet. GRO P-O 
upplyste om att det förslag som skall läggas fram på RM i Umeå skall vara 
klart till GR-mötet i februari för beslut. 
Under mötet fick de närvarande också information om att Internationella 
styrelsen avslagit MD 101´s ansökan om att få lov att göra ett pilotprojekt 
runt 2-års mandat. 
 

Beslut:  
1. GR noterar den muntliga rapporten samt bilaga 45 och lägger 
den till handlingarna. 
 

Beslut: 
2. GR beslutar att ge GRO P-O i uppdrag att ta med sig frågan om 
2-års mandat för fortsatt arbete i CC-gruppen 

 
B. Kommittén för Hjälpverksamhet. 

1. Lägesrapport om projekten 
IRD Bengt Almqvist föredrog bilagorna 62 och 64. Frågor runt en tänkt 
volontärverksamhet diskuterades och där fick Guvernörerna passningen 
med sig hem. 
 

Beslut: 
1.  GR noterar bilagorna 62 och 64 och lägger dem till 
handlingarna. 
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2. Morogoro. 
VDG/Projektledare Sten Jansson informerade om hur nuläget på 
synvårdsprojektet ser ut(se bilaga 46). Han informerade också om nästa 
steg som blir mödravårdsprojektet. 
 

Beslut: 
1. GR noterar den muntliga rapporten samt bilaga 46 och lägger 
den till handlingarna. 

 
3. Nepal. 
IRD Bengt Almqvist föredrog bilagorna 42 och 43. 
 

Beslut: 
1. GR noterar bilagorna 42 och 43 och lägger dem till handlingarna. 

 
4. Svenska Ungdomsspelen 

PCC Alf Bakken informerade om de Svenska ungdomsspelen 
(bil.41) som hölls i augusti 
Han informerade också om de handikappriser/stipendier som delas ut 
på Riksmötet. När det gäller mottagare av Livskvalitetspriset så 
vädjar han om hjälp från Guvernörer och Vice Guvernörer för att få 
fram kandidater. 

 
Beslut: 

 
1. GR noterar den muntliga rapporten samt bilaga 46 och lägger 

den till handlingarna. 
 

5. Restaurangskolan 
IRD Bengt Almqvist informerade om statusen på projektet (se bilagor 
65 och 67). Han låter meddela att huset kommer att vara klart under 
december månad. Sedan skall köksutrustning flyttas och en del 
praktiska saker skall göras. Invigningen är planerad till september 
2009. 
DG Sören Wigren frågade om projektet ryms i den lagda budgeten 
och fick svaret att budgeten skall hållas. 
Det dök upp ett par frågor runt finansieringen, bl. a lån av pengar ur 
Morogoro-projektet och hur/när det skall betalas tillbaka. IPCC 
Kenneth förklarade att pengarna inte är försvunna utan förskotterade 
från nästa utbetalning för Morogoro. 

 
 

Beslut: 
2. GR noterar den muntliga rapporten samt bilagorna 65 och 67 

och lägger dem till handlingarna. 
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C. Kommittén för Ungdomsverksamhet. 

YED Vivianne Eriksson informerade om statusen på 
ungdomsverksamheten( se bilaga 44.). Vivianne lade också fram 
förslaget att byta O:et i LEO från offervilja till omsorg-omtanke. BYED 
Anne-Cathrine Karlsson informerade lite om inkommande ungdomar och 
läger. Ungdomskommittén vill också berömma Cynthia för det stöd man 
fått med arbetet utav lägerkatalogen. 
 PID Bruno Ahlqvist informerade om att utbildningsmaterialet Lions 
Quest- Tillsammans antagits till utvärdering i den statliga utvärderingen. 
Beslut kom dagen efter vårt senaste GR-möte. Bruno gick också igenom 
bilaga 50. där han avslutningsvis äskade på att få använda avsatta pengar. 

 
Beslut: 

 
1.    GR beslutar enligt Ungdomskommitténs  

  förslag 
2.    GR beslutar Lions Quest får använda avsatta medel. 
3.  GR noterar de muntliga rapporterna samt bilagorna 44 och 50      

och lägger dem till handlingarna. 
 
 
§ 54 Ekonomi 
 Bokslut 07-08 

Controller Lars-Gunnar Holmberg gick igenom den uppdaterade 
resultaträkningen för verksamhetsåret 07-08(se bilaga 61).   
 
Beslut: 

1. GR noterar rapporten samt bilaga 61 och lägger den till 
handlingarna. 

 
 Uppföljning 08-09 

Controller Lars-Gunnar Holmberg gick igenom bilaga 60 gällande första 
kvartalet på detta verksamhetsår. 
 
Beslut: 

1. GR noterar rapporten samt bilaga 60 och lägger den till 
handlingarna. 

  
 Redovisning projektmedel 
 Controller Lars-Gunnar Holmberg gick igenom bilagorna 69 och 70. 
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Beslut: 
1. GR noterar rapporten samt bilagorna 69 och 70 lägger dem till 

handlingarna. 
 

Placeringar 
Controller Lars-Gunnar informerade om att pengarna nu ligger på 
specialinlåning pga. det turbulenta ekonomiläget för närvarande. 
 

Utestående placeringar är i dagsläget. 

a) Kortfristiga placeringar 

1) 1 000 000, specialinlåning hos S|E|B till 4,88 % med förfall 2008-11-
20. 

2) 1 000 000, Företagscertifikat utgivet av Stena Metall till 5,10 % med 
förfall den 2008-11-28. 

3) 3 400 000, specialinlåning hos S|E|B till 4,26 % med förfall 2008-11-
28. 

4) 1 000 000, företagscertifikat utgivet av Landshypotek till 4,55 % 
med förfall 2008-11-28. 

5) 2 000 000, specialinlåning hos S|E|B till 5,21 % med förfall 2009-01-
13. 

b) Långfristig placering 

Eldsjäls Biståndsfond, blandfond med ca 80 % aktier, marknadsvärde ca 
805 000. 

 
Beslut. 
1. GR noterar den muntliga informationen. 

 
Besparingsåtgärder 
GRO P-O informerade om varför vi behöver spara på olika ställen. Detta beror 
på vikande antal medlemmar och sviktande dollarkurs föregående år. Att t.ex. 
inte trycka RM-trycket skulle innebära en besparing på ca 70.000. 
Riksmötestrycket kan istället läggas på nätet. När det gäller det så kallade 
förbrytarregistret som visar årets guvernörer så kan det också ligga på nätet. 
Tillfälligtvis minskas bl.a. sidantalet på The Lion till 16 sidor. Kommittéerna 
uppmanas också att vara extra aktsamma med utgifter under verksamhetsåret. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att inte trycks något RM-tryck inför 2009  
 
Revisionspåpekande 
Förtroendevalde revisorn Willy Lindgren drog bakgrunden till de påpekande 
som gjorts gällande BQtL och LC Råda-Mölnlycke (se bil. 36,54,62,64). Willy 
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föreslår att MD inte kräver tillbaka pengarna pga att klubben gjort mycket för 
projektet. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att inte kräva tillbaka pengarna och anser frågan 
utagerad.  

 
 
§ 55 Bring Quality to Life 

GRO P-O drog historiken runt hemvisten för projektet. De utestående frågor 
som dök upp på GR 2 har nu besvarats, och det föreligger inga hinder. Ett nytt 
förslag till beslut läggs fram av DG Larsolof Wallinder och detta diskuteras. 
Förslaget innebär att projektet läggs in (med eget konto) under 
katastrofberedskapen (Som GR beslutade redan 2004) och administreras av 
hjälpkommittén. I förslaget ingår även namnbyte på projektet till Sveriges Lions 
Tältprojekt – Bring Quality to Life och ett uppdrag till hjälpkommittén att till 
GR i februari presentera en projektbeskrivning 
DG Åke Sandberg anser att hjälpkommittén skall göra reklam för tältprojektet 
vid nyproduktion av broschyrer. 
 

 Beslut: 
 

1. GR beslutar att anta det framlagda förslaget. 
2. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten och lägger 

dem till handlingarna. 
  
 
§ 56 Världens Barn 

IPCC Kenneth Persson informerade om det utskick av info och upplysningar 
som skickats ut till klubbarna. 
Redaktör Maud Nordell om hur insamlingen gått hittills. Det kommer dock att 
vara tveksamt om kampanjen når målet på 100 miljoner. Utfallet från TV-
galorna var inte lika bra i år pga att det den ena dagen krockade med en VM-
kvalmatch i fotboll. Maud har också tittat på vad lionsklubbarna skramlade in 
under helgen i oktober, de preliminära siffrorna som inkluderar 8 av 10 distrikt 
landar på ca 3,7 miljoner. Maud vädjar nu till guvernörerna att se till att alla 
klubbar redovisar sitt utfall av insamlade medel. 
 
Beslut: 
 

1. GR noterar den muntliga rapporten och lägger den till 
handlingarna. 
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GRO P-O tog upp frågan om Profilprojekt 2009 när det gäller Världens Barn. 
GRO i samråd med Hjälpkommittén föreslår att mödravårdsprojektet i 
Morogoro även är vårt profilprojekt 2009 
 
Beslut: 

2. GR beslutar att mödravårdsprojektet i Morogoro kommer att 
vara profilprojekt även för 2009 

 
 

§ 57 The Lion. 
Redaktören Maud gick igenom att det nu finns att antal annonssäljare. Hon 
informerade också om att det nu sålts plats till en bilaga och på detta tjänat in 
10.000:-. DG Åke Sandberg delade med sig angående ett förslag om att vända 
sig mot större företag som kanske vill profilera sig och där försöka sälja plats. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten och lägger den 
till handlingarna 
 

 
§ 58 Profilkampanj för Lions i Sverige 

Redaktör en Maud gick igenom bilagorna 38, 38a samt 38b. Tanken är att medel 
skall sökas från LCI för att täcka utgifterna. I samband med annonseringarna 
skall klubbarna samtidigt gå ut på stan för att försöka sprida kunskap om Lions 
och kanske samtidigt rekrytera nya medlemmar. Maud föreslår att GR tar beslut 
om att söka pengarna. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten och lägger till 
handlingarna 

2. GR beslutar att genomföra profilkampanjen med start under 
våren 2009 och ger samtidigt AU i uppdrag att söka pengarna 
från LCI 

 
Mötet ajournerades och gästtalaren PID Jon Bjarni Torsteinsson tog över och 
presenterade Global Membership Teams. Som en följd av detta togs det också 
ett beslut när mötet började igen. 
 
Beslut: 

1.  GR beslutar att skicka 3 st personer till GMT-utbildning i                    
Köpenhamn i december och företrädesvis skall personerna 
fördelas enl..följande 1 från respektive norr, mellan och södra 
delen av  Sverige. 
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§ 59 Resultat av enkät till medlemmar som uträtt ur Lions. 
DG Larsolof Wallinder informerade lite runt enkäten som skickats ut. Mer 
information finns i bilagorna 55, 56 och 57. Betonas vikten av att GR tar till sig 
informationen och använder sig av densamma. 
 
Beslut: 

1. GR noterar de skriftliga rapporterna och lägger dem till    
handlingarna. 

 
 
§ 60 Korpens Svenska motionsdag 

GRO P-O föredrog bil. 29. han uppmanade Guvernörer och Vice Guvernörer att 
ta åt sig informationen och försöka använda konceptet ute i distrikten. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga rapporten. 
 
 

§ 61 NSR, 16-18 januari 2009 
NSR-AU ledamoten Kjell Jonsson gick igenom tidslinjalen för mötet. Han 
informerade också om den avgift per medlem som betalas till gemensamma 
NSR-aktiviteter(projekt). Kjell gick också igenom röstningsproceduren och 
röstlängden. Då DG Pär Oremo inte kan närvara så behövs det utses någon som 
kan vara med och rösta i hans ställe. 
 
Beslut: 

1. GR beslutar att VGRO Jan Lofjärd vid tillfället tar DG Pärs 
plats vid röstningarna. 

 
Kjell informerade också om vilket som blir det nästa NSR-projektet, det blir ett 
barnhem i St. Petersburg och det skall administreras och projektledas av 
Danmark. Vi fick också information om att NSR 2010 blir i Aalborg i Danmark 
 
Beslut: 

2. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten (bil. 71, 72, 
73, 74) . 

 
 
§ 62 Lions Quest 

Punkten fördrogs under §53. 
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§ 63 IT 
GRO P-O informerade om protokollet från IT-mötet. Han informerade också om 
arbetet med GAP-analysen som AU arbetar med när man jämför vårt eget 
svenska system för medlemsregister med det som LCI har att erbjuda. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten (bil.67) och 
lägger till handlingarna. 

  
 
§ 64 Conventionresan 

GRO P-O informerade om hur arbetet med resan fortgår. Processen med att ta 
fram en resebyrå för evenemanget har i år gått snabbt framåt. Det blev Winslow 
Travel som tog hem offerten. GRO P-O var också mycket tydlig med att resan 
börjar och avslutas på Arlanda. Det kommer också att finnas möjligheter till 
utflykter och stopp i New York på hemvägen. Han informerade vidare att han 
enligt beslut i AU och i samråd med GR åker med till Convention som vår 
reseledare. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga rapporten och lägger till handlingarna 
 

 
§ 65 Europa Forum 

GRO P-O informerade runt besöket på EF och belyste den fantastiska 
organisationstalang som våra franska vänner besitter. Han läste också ett stycke 
ur programmet som var översatt till svenska, som även det visar på vissa brister. 
 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga rapporten och lägger till handlingarna 
 
 
§ 66 Sveriges Lions Hjälpfond 
 GRO P-O föredrog rapporten (bilaga 40). 
 

Beslut: 
1. GR noterar den skriftliga rapporten och lägger till handlingarna 

 
 
§ 67 Stim/Sami 

EC Lars-Gunnar föredrog bilaga 59. Han föreslår GR att ta ett beslut gällande 
uttag av avgift för 2009 på 360:- 
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Beslut: 
 

1. GR beslutar enligt lagt förslag att samtliga klubbar debiteras 
360:- för 2009. 

 
 
§ 68 RM 2009 

GRO P-O föredrog bilaga 58 och informerade runt kommande arrangemang i 
Umeå. DG Patrik informerade vidare om att Fred och Framsteg är temat för RM. 

 
Beslut: 

1. GR noterar den muntliga och skriftliga rapporten och lägger till 
handlingarna 

 
 
§ 69 Motion-virtuellt Riksmöte 
 GRO P-O föredrog bilaga 52. som bottnar i en motion från RM 2008 
 

Beslut: 
1. GR beslutar att inte gå vidare med arbetet då det i nuläget  pga 

teknik och säkerhet inte  är genomförbart.  
 
 
§ 70 Rapport LCI 
 GRO P-O föredrog bilaga 49. 
 

Beslut: 
1. GR noterar den skriftliga rapporten och lägger till handlingarna 

 
 
§ 71 Prostatacancer 

GRO P-O informerade lite om ett beslut som tagits att Lions skall involvera sig i 
detta arbete. Till dags dato har inte så mycket hänt och GRO efterlyser en plan 
för det fortsatta arbetet. DG Åke Sandberg informerade om att det nu pågår 
försök med ett vaccin mot prostatacancer. 
 
Beslut: 

2. GR beslutar att låta GRO tillsammans med Maud Nordell ta 
fram ett pressmeddelande samt eventuell uppvaktning av 
berörd minister. 
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§ 72 Övriga frågor 
 

A. SightFirst II brev till LCI och LCIF PR avdelning samt svar LCIF 
 

GRO P-O föredrog bilagorna 47 och 48. 
 

Beslut: 
1. GR noterar de skriftliga rapporterna och lägger dem till 
handlingarna 

 
B. Majblomman 

 
Lion Mikael Jeppsson informerade om det samarbete som vissa 
klubbar i 101-S har med de lokala majblommekommittérna och 
utfallet från detta. Han tycker att detta är ett tänkbart Lions projekt 
för klubbarna runt om i landet. Han kommer att skicka ut ytterligare 
information till guvernörer och viceguvernörer. 
 

Beslut: 
1.  GR noterar den muntliga rapporten 

 
C. Skattefrågor 
 

GRO P-O informerade guvernörerna om den utredning som är 
tillsatt för att titta på skatteläget för ideell insamlingsverksamhet. 
En inlaga är inskickad där Lions belyser sina synpunkter. Lions är 
också inbjudna till en hearing i frågan. Det är av största vikt att 
denna problemställning löses på ett bra sätt så att inte 
insamlingsaktiviteter på klubbnivå blir skattebelagda. Det blev en 
del allmänna diskussioner runt ämnet 
 

Beslut: 
1. GR noterar den muntliga rapporten 

 
D. Insamlingsmetodik 

 
DG Sören Wigren belyste problematiken runt att det nu börjar bli 
svårt att få in medel med bössinsamling. Han undrar om Lions inte 
skall följa med i tiden och använda sig av tex. SMS och kortläsare 
osv. DG Åke Sandberg informerade om att 101-U håller på och 
undersöker möjligheten att ha en kortläsare på distriktet för 
utlåning. 

 
Beslut: 

1. GR ser fram emot det arbete som görs i 101-U och som kommer 
att föredragas när arbetet är färdigt. 
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E. Världens Barn 
DG Lars Kuntze efterlyste en vitbok/historik gällande avtal, fakta 
information, händelser osv. inom ramen för VB 

 
Beslut: 

1. GR uppdrar åt AU att ta fram underlag med fakta och historik. 
 
 
§ 73 Kommande möten. 

A. AU 4, Stockholm 6-7/12 
B. NSR Oslo 16-18/1-09 
C. AU 5, Stockholm 31/1-1/2-09 
D. GR 6  på MS Romantica 20-22/2-09 

 
 
§ 74 Avslutning 

IPGRO Kenneth Persson filosoferade över det väl utförda ordförandeskapet och 
GRO fick en applåd. GRO P-O tackade sedan deltagarna och avslutade mötet. 
 
 
 
 
 
 
 
Jan Lofjärd   P-O Damberg 
V GRO   GRO 
 
 
 
 
    
Åke Sandberg  Larsolof Wallinder 
DG 101 U   DG 101 VG 

   
   
 

 
 
 
 
 
 

 





Projektbokslut 2008-07-01 -- 2008-09-30


2008-2009 Bil 69


2008-11-03


Saldo per 2008-09-30 Sid 1


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Penningpåsen


20 700,00 0,00 20 700,00 2 233 265,79 20 700,00 2 253 965,79


Handikappfonden


9 780,00 -32 767,00 -22 987,00 923 692,97 -22 987,00 900 705,97


Mot droger


0,00 0,00 0,00 67 453,00 0,00 67 453,00


Narkotikasökhund


0,00 0,00 0,00 602 500,00 0,00 602 500,00


BQtL


65 500,00 -373 013,08 -307 513,08 1 095 262,27 -307 513,08 787 749,19


NSR-projekt


1 157 897,75 -602 367,52 555 530,23 1 873 306,94 555 530,23 2 428 837,17


Tanzania


0,00 0,00 0,00 -22 411,00 0,00 -22 411,00 


Orkester Norden


1 820,00 0,00 1 820,00 104 233,70 1 820,00 106 053,70


Katastrofberedskapen


22 200,00 0,00 22 200,00 55 281,18 22 200,00 77 481,18


Sight First II


0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00


Maarja Village


400,00 0,00 400,00 64 343,71 400,00 64 743,71


Novozybkov


0,00 0,00 0,00 51 400,00 0,00 51 400,00







Projektbokslut 2008-07-01 -- 2008-09-30


2008-2009 Bil 69


2008-11-03


Saldo per 2008-09-30 Sid 2


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Viljandi Estland


0,00 0,00 0,00 15 791,85 0,00 15 791,85


Ungdomsläger


0,00 -94 372,00 -94 372,00 -49 217,82 -94 372,00 -143 589,82 


Oskarshamnslägret


0,00 -125 124,00 -125 124,00 573 395,96 -125 124,00 448 271,96


TOTALT


1 278 297,75 -1 227 643,60 50 654,15 7 588 298,55 50 654,15 7 638 952,70


2008-10-29-lgh








Bil 48 
2008-10-10 


Sidan 1 av 1 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD101 2008-2009 


Bästa Lion Wahlenius och Lion Bäck. 
 
Tack för det brev ni har skickat t ill LCIF och för att ni ger oss möjlighet att  besvara detsamma. 
 
Flera månader innan kampanj SightFirst II avslutades kontaktade LCIF flera PR-företag för att erhålla bud på 
marknadsföring av det framgångsrika genomförandet av kampanjen i Nordamerika, Europa och Asien. 
Manning, Selvage and Lee var det företag som valdes, baserat på omfattningen av deras bud, det faktum att  de 
har kontor över hela världen, priset och garanterade resultat. 
 
Innan arbetet inleddes kontaktade LCIF lionmedlemmar i de länder där PR-insatser hade föreslagits för att  
erhålla deras idéer och kommentarer på förslagen och deras genomförande. Lionledare i Sverige och Norge 
var involverade i denna planeringsprocess och stod i direkt kontakt med MSL under hela denna process. Dessa 
lionmedlemmar hjälpte till att  fastställa tidsplanen, välja lämpliga media samt korrekturläsa allt material, t ill 
exempel pressmeddelanden. Det var endast efter att  ha erhållit  stöd av projektet från dessa lokala 
lionmedlemmar som arbetet fortsatte. I inledningsskedet ringdes även olika media upp för att få bekräftat att 
de var villiga att  publicera våra budskap, vilket var en vitig del i processen. I de länder där det bedömdes att 
det skulle bli liten eller ingen mediatäckning gjorde vi inga PR-insatser. 
 
Budgeten för dessa marknadsföringsinsatser i Sverige var faktiskt den minsta bland de inblandade länderna 
och ett antal av dessa genererade resultat, t ill exempel artiklar i TTELA, Sydsvenskan, Bistands Aktuelt  och 
ABC Nyheter. Vi bifogar dessa nyhetsklipp för kännedom. 
 
Vi känner till att  Lions i Sverige har varit  mycket framgångsrika när det gäller mediatäckning i samband med 
genomförda aktiviteter, men vi hoppades att  genom att samarbeta med ett  internationellt  företag som MSL 
skulle en långsiktig relation skapas för framtida marknadsföring av Lions insatser. 
 
Det finns medel att  söka för lokala PR-insatser. Public Relations Division erbjuder distrikt och multipeldistrikt 
att  söka matchande PR-anslag och vi uppmuntrar er t ill att  ansöka om dessa. Ytterligare information finns på 
webbplatsen via följande länk: http://www.lionsclubs.org/SW/content/resources_forms_pr.shtml 
 
Vi tackar er för er hängivenhet för kampanj SightFirst II och er hjälp att  publicera Lions insatser. Om ni har 
ytterligare frågor är ni välkomna att  kontakta mig. 
 
Med vänlig lionhälsning 
 
 
Nicole Brown 
Communications Manager, LCIF 
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         Stockholm 10th October  2008 
 
 


Mr Dane La Joye, Manager  
and 
Ms Joyce Truby 
PR & Production Division 
Lions Clubs International 
300 W 22nd Street 
Oak Brook, IL 60523-8843 
USA 
 
 
 
Dear Dane and Joyce, 
 
We were given a PR grant in the spring of 2008 for which we would like to thank you. The grant was to 
advertise Lions’ 60th anniversary in Sweden and Europe. PID Jan-Åke Åkerlund was in contact with you 
about this. 
 
Please find below a report on spending of the PR grant.  
 
Best regards, 
Maud Nordell 
PR person and Editor  
Lions Clubs International, MD 101 
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Report on the use of PR grant  -  Spring 2008, MD 101 
 
Background 
During the spring of 2008 Lions Clubs International MD 101 conducted advertising due to the fact that 
MD 101 celebrated its 60th anniversary in Sweden and Europe. We also intended to harvest on the 
public awareness created by the recent three years advertising campaign that ended in March 2008. That 
campaign was also supported by the LCI Matching PR Grant. 
 
For the 60th anniversary advertising campaign we requested LCI for grant. Again, LCI reached out their 
helping hands. Without the grant we would not have been able to do it. 
 
This is a report of the result of the 60th anniversary advertising campaign.  
 
Spending 
We were given 65 300 SEK (10 000 US$) from LCI. For that we bought advertising space in three of 
the major daily newspapers in Sweden that cover the whole country: Expressen, Kvällsposten and 
Göteborgs-Tidningen. 
 
Due to the recent three years advertising campaign using the same newspapers, we managed to get 50% 
discount on the cost for space. 
 
Message 
We made two originals: One with the message: “With your help we have saved the sight of 27 million 
people” “Lions 60 years in Sweden and Europe” “Account: 90 1948-0” www.lions.se  and the Lions 
logo. 
 
The other with: “With your help we work for the young generation to combat violence and drugs”, 
“Lions 60 years in Sweden and Europe”, “90 1948-0” www.lions.se  and the Lions logo.  
 
Please see attached black and white copies (in Swedish) of the ads. The original ads were in full color. 
 
In addition to that we published these advertisements on our website for local Lions PR persons to reach 
out to their local newspaper and websites to ask for free advertising space. 


 
When 
The money spent was for advertisements three times per week during five weeks from April 28 to June 
1, 2008. Meanwhile Lions MD 101 had its annual Convention in May where we officially celebrated the 
60th anniversary.  
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In addition to this, we were given free advertising space once to twice a week in June, July and August 
in the three newspapers mentioned above. We are also given free advertising space during this fall, 
when the newspapers had unsold advertising space. The commercial value of the free space is 4 700 
SEK per ad.  
 
Result 
We reached 60 % of the Swedish population between the ages of 15 to 79 years with our message from 
28th April 2008 to 1st June. This was covered by the grant from LCI. 
 
 
Every additional publication of the advertisement gives an additional coverage in percent.  
 
 
Yours sincerely 
 
Maud Nordell 
PR-person and Editor 
Lions Clubs International MD 101 SWEDEN 
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Projektbokslut 2007-07-01 -- 2008-06-30


2008-2009 Bil 70


2008-11-03


Saldo per 2008-06-30 Sid 1


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Penningpåsen


1 192 676,00 -1 058 900,00 133 776,00 2 099 489,79 133 776,00 2 233 265,79


Handikappfonden


438 899,00 -679 537,50 -240 638,50 1 164 331,47 -240 638,50 923 692,97


Mot droger


0,00 0,00 0,00 67 453,00 0,00 67 453,00


Narkotikasökhund


285 000,00 0,00 285 000,00 317 500,00 285 000,00 602 500,00


BQtL


2 787 112,00 -2 559 440,16 227 671,84 867 590,43 227 671,84 1 095 262,27


NSR-projekt


2 109 778,71 -294 565,77 1 815 212,94 58 094,00 1 815 212,94 1 873 306,94


Tanzania


0,00 -22 411,00 -22 411,00 0,00 -22 411,00 -22 411,00 


Orkester Norden


103 940,00 -90 193,80 13 746,20 90 487,50 13 746,20 104 233,70


Katastrofberedskapen


966 025,00 -3 888 693,58 -2 922 668,58 2 977 949,76 -2 922 668,58 55 281,18


Sight First II


303 825,00 -364 007,00 -60 182,00 60 182,00 -60 182,00 0,00


Maarja Village


0,00 0,00 0,00 64 343,71 0,00 64 343,71


Novozybkov


0,00 0,00 0,00 51 400,00 0,00 51 400,00







Projektbokslut 2007-07-01 -- 2008-06-30


2008-2009 Bil 70


2008-11-03


Saldo per 2008-06-30 Sid 2


Resultaträkning Balansräkning
Intäkter Kostnader Resultat Ing saldo Resultat Utg saldo


Viljandi Estland


0,00 0,00 0,00 15 791,85 0,00 15 791,85


Ungdomsläger


450 412,47 -438 638,34 11 774,13 -60 991,95 11 774,13 -49 217,82 


Oskarshamnslägret


114 715,00 -208 788,00 -94 073,00 667 468,96 -94 073,00 573 395,96


TOTALT


8 752 383,18 -9 605 175,15 -852 791,97 8 441 090,52 -852 791,97 7 588 298,55
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Rapport till GR 3 2008-11-15/16 gällande Lions Quest. 
 
Bakgrund 
 
GR 2007-2008 anvisade medel till Lions Quest att genomföra en veckoslutsutbildning av  
2 – 3 Lions Quest-säljare för varje distrikt. Dessa personer skall vara villiga att under en tid av 2 – 5 
år i sina respektive distrikt vara behjälpliga att presentera Lions Quest-programmet  ”Tillsammans” 
för skolor och boka kurser för skolpersonal. Dessa resurspersoner skall också kunna hjälp klubbar att 
förbereda och genomföra besök hos skolledare. 
 
Möjligheterna för att öka antalet bokade kurser har förbättrats i och med att vi sedan föregående GR-
sammanträde fått det positiva beskedet att regeringen tillskjutit mera pengar för utvärdering av 
program mot mobbning i skolor. Detta innebar att Lions Quest ”Tillsammans” kom med bland de 
program som utvärderas under tre år på statens bekostnad. 
 
Det träffade samarbetsavtalet mellan Lions distrikt 101-S, Region Skåne och Kommunförbundet 
Skåne är också mycket positivt för Lions Quest. 
 
Anmälda Lions Quest-säljare   
 
Inbjudan till LQ-säljarkursen möttes med stort intresse från distrikten och fyllde de ställda 
förväntningarna. Kursen anordnades på det datum som passade de flesta av dem som anmält intresse 
enligt följande: 
 
Distrikt Antal deltagare Intresserade som ej Totalt antal   
   kunde delta  LQ-säljare 
 
101-A 1  1  2 
101-B 2  1  3 
101-GD 2  1  3 
101-N 2  -  2 
101-P 1  1  2 
101-S 5  -  5 
101-SM 2  1  3 
101-SV 1  1  2 
101-U 2  -  2 
101-VG -  1  1 
 
Summa 18  7  25 
 
Med hänsyn till det positiva avtalet mellan distrikt 101-S och skånska myndigheter accepterades fem 
deltagare från 101-S. 
 
Kursens genomförande 
 
Tidpunkten för kursen samordnades med MD 101:s konferens för distriktens antidrog-ansvariga. 
MDNO Willy Bäckström höll sitt möte med ”DNO” på Scandic Hotel Bromma på förmiddagen 
lördag den 27 sept. LQ-säljarkursen hölls lördag e.m. 27 sept och söndag f.m. 28 sept. Samtliga 
närvarande DNO deltog även i LQ-säljarkursen. 
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Lördagen ägnades åt ingående information om innehållet i Lions Quest-programmet ”Tillsammans”. 
Den nytta som har kunnat konstateras i lokala utvärderingar redovisades. En rektor som låtit utbilda 
hela sin skolpersonal redovisade sina erfarenheter, som bland annat innehöll 55% minskad 
skadegörelse. Vi gjorde också en genomgång av konkurrerande programs innehåll och priser och 
kunde konstatera att många program kan ses som komplement till ”Tillsammans” på grund av att vårt 
program behandlar hela värdegrunds-problematiken och inte enbart delar såsom mobbning, 
drogprevention etc. 
 
Söndagen ägnades åt säljteknik med genomgångar av förberedelser, analys, genomförande av 
säljsamtal och olika tekniker för att nå fram till ett avslut. Vi gick också igenom och diskuterade ett 
säljstödsmaterial samt gjorde övningar med detta material.  
 
Utbildningen skall följas upp med telefonmöten under hösten när alla deltagare hunnit göra minst ett 
besök hos en skolledare för att presentera Lions Quest ”Tillsammans”. 
 
Samtliga deltagare var mycket entusiastiska inför uppgiften. 
 
Genomgångar kommer också att göras med dem som inte kunde delta i utbildningen. 
 
Gävle 2008-09-29 
 
Bruno Ahlqvist 
Ordf. 
 
 
 
 
 
 
 
(GR-rapport LQ-säljkurs sept 2008)      
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Virtuellt RM 
AU har låtit undersöka möjligheterna att rösta på distans vid RM (detta enl.motion nr 2.) Jan D har 
varit i kontakt med Telia för att undersöka möjligheten att rösta över telefon. Dock är i detta fallet 
inte säkerheten tillfredställande och priset något flytande. 
Cynthia har undersökt möjligheten att rösta över webben. Kostnaden är hög och säkerhetsaspekten 
oklar. Röstning över nätet kommer också att ta längre tid. 
Cynthia har också tagit fram kostnader för att kunna visa RM på nätet. Detta innebär idag relativt 
överkomliga kostnader. 
AU har efter diskussioner kommit fram till att för att det över huvud taget skall kunna röstas på nätet 
så måste RM sändas på WebbTV, men då det inte finns en lösning framme just nu när det gäller 
röstning som är ekonomiskt försvarbar så har AU föreslagit RM i Umeå att som ett första steg 
försöka sända RM över webben för att se om detta kan vara något för framtiden. 
Beslut: 
1. AU ser inga möjligheter att nu rent praktiskt eller ekonomiskt genomföra andemeningen i motion 
2. och föreslår GR att meddela RM att telefon och internetröstning för dagen inte är genomförbart 
 
 
Att visa upp RM: 
Kostnaden är lite beroende på hur pass omfattande sändningen ska vara. 
 
Ett prisexempel på 7500 :- (ex-moms) för en dag, då en person åker från Stockholm med all 
nödvändig studioutrustning, samt två kameror. 
Då det är i Umeå kommer det också tillkomma logi för två nätter samt resekostnad 20:-/ mil.  
 
Vill vi fler kameror och ifall vi vill ha dem bemannade så är möjligt. 
För närvarande finns det kapacitet för ungefär 1500-2500 samtidiga tittare beroende på hur hög 
kvaliteten ska vara från sändningen. 
 
Skulle det vara intressant så kan även sändningen lagerhållas publikt upp till ett år efteråt. 
 
Att rösta under RM via Webvoter 
Förslag 1 
De delegater som sitter på annan ort får via e-post inloggningsuppgifter till motioner och förslag. 
Frågorna är listade i ett svarsformulär.  
Röstning kan ske på alla frågor samtidigt från en tidpunkt till en senare tidpunkt. Dessa tider kan vara 
t ex en eller två dagar före mötet fram till någon timma innan mötet startar. Vi hinner då ta fram 
resultatet i god tid före omröstningen i lokalen. Summan av röster från nätet och från lokalen kan 
snabbt och enkelt läggas ihop. 
Kostnad - 5 000 kr 
 
Förslag 2 
On-line omröstning. Detta innebär att delegaterna röstar endast under en tidsrymd när mötets 
ordförande ger sin tillåtelse. Detta kan ske via mobiltelefon och sms eller via formulär på nätet. 
Detta förfaringssätt är enlig uppgift mycket komplicerat och vi kan i dagsläget inte se någon 
möjlighet att kombinera detta med ett säkert kontrollsystem för röstberättigade delegater. 
Det förutsätter också i princip att inga nya frågor eller formuleringar kommer upp för omröstning 
under mötets gång. 
Kostnad - 50 000kr 
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----- Original Message -----  
From: Maud Nordell  
To: 'PO Damberg'  
Sent: Thursday, September 04, 2008 9:03 AM 
Subject: VB: Svenska Motionsdagen - Korpen 
 
Hej! 
 
Korpen har ringt Lions för att höra om ett samarbete. Jag förklarade för honom vår decentraliserade 
organisation, att klubbarna är relativt och i hög grad självständiga i vad de har och planerar för aktiviteter. 
Det enda som ”styr” är det som bestäms av Lions riksmöte – årsmöte. Jag sade att vi kan inte diktera att de 
ska göra något den 6 juni, utan det får i så fall bygga på frivillighet. Och just den 6 juni har många klubbar 
redan fulltecknat program med annat, Svenska Flaggans dag.  
Men sade att visst får han komma med ett förslag som jag vidarebefodrar till Lions ledning. Det kommer här.  
 
En sak man kan göra i sammanhanget är att Korpen får annonserna i The Lion och fråga om intresse för 
samarbete med lionklubbar lokalt. Isåfall då Korpen också är en ideell organisation och frågan handlar om 
win‐win situation – dvs samarbete – så tycker jag att Korpen får ha annonsen utan kostnad.  
 
AU får suga på karamellen, tycker jag. Men du bestämmer. 
 
Med vänlig hälsning 
Maud  
 
Från: Peter Feldt (Marknadsstrateg och Utvecklingschef Korpen) [mailto:Peter.Feldt@korpen.se]  
Skickat: den 3 september 2008 19:26 
Till: Maud Nordell 
Ämne: SV: Svenska Motionsdagen - Korpen 
 
Hej, 
Det du frågar efter är förstås en diskutionsfråga. Men följande punkter skulle man kunna resonera utifrån. 
  


• I år organiserade ett 100-tal Korpenföreningar små och medelstora arrangemang för sina 
"ortsbor"/kommuninvånare. 6 juni är dock inget Korpenevent utan till  för alla föreningar. Lions är 
"neutral" i sammanhanget och skulle fungera utmärkt i rollen som "paraply-arrangör" som alla andra 
med aktiviteter kan samlas kring utan konkurrens och på så vis öka engagemanget på orten och på 
nya ställen.  


• Alla som vill enas i en manifestation den 6 juni får självklart göra det. Lions skulle i sammanhanget ha 
en självskriven roll att göra insamlingar, ge information och synas i samband med detta. Om Lions på 
riksnivå stödjer att den lokala Lionsföreningen medverkar så kommer vi att informera via våra kanaler 
att intresse för detta finns. Jag tänker då på Kommuner och Landsting, bilaga i Dagens Industri, vårt 
medlemsregister, via våra samarbetspartners mm.  


Hoppas detta räcker och i annat fall får du gärna höra av dig. 
  
Vänligen, 
Peter 
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Från: Maud Nordell [mailto:thelion@lions.se]  
Skickat: den 3 september 2008 09:14 
Till: Peter Feldt (Marknadsstrateg och Utvecklingschef Korpen) 
Ämne: SV: Svenska Motionsdagen - Korpen 


Hej Peter! 
 
Innan jag skickar detta till vår styrelses första instans, arbetsutskottet, så vill jag att du konkretiserar och 
specificerar: Vad önskar ni av Lions i detta samarbete? På vilket sätt kan vi deltaga? 
 
Med vänlig hälsning 
Maud  
 
Från: Peter Feldt (Marknadsstrateg och Utvecklingschef Korpen) [mailto:Peter.Feldt@korpen.se]  
Skickat: den 2 september 2008 16:58 
Till: thelion@lions.se 
Ämne: Svenska Motionsdagen - Korpen 
 
Hej Maud! 
Vi pratades vid för en dryg vecka sedan om Svenska Motionsdagen, den 6 juni. 
 
Mitt, Korpen – Svenska Motionsdagens initiativtagare, förslag till dig var att höra dig för om Lions 
skulle vara intresserade av att föra ut budskapet och hjälpa till att arrangera/samordna aktiviteterna 
under nationaldagen. Eftersom många Lionsföreningar redan har aktiviteter den här dagen så skulle 
Svenska Motionsdagen med dess syfte och ambitioner kunna stå för lite nya inslag, inspiration och 
mer exponering för Lions. 
 
Presentationen väcker säkert fler frågor som jag gärna besvarar och förhoppningsvis kittlar den 
tillräckligt för att styrelsen ska finna det intressant att informera föreningarna. 
 
Jag ser fram emot att höra av er igen och då med information till föreningar och till er hemsida och 
tidning. 
 
Vänliga hälsningar! 
Peter 
 
 


  


_______________________________________ 


Peter Feldt 
 


KORPEN 
Svenska Motionsidrottsförbundet 


adress: Idrottens Hus, Fiskartorpsvägen 15 A 
114 73 Stockholm 


e-post: peter.feldt@korpen.se  
telefon: 08-699 64 04, mobil: 0702-59 32 52  
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Hjälpkommittén MD 101            
    


 
Förslag angående tältaktiviteten 
 
 
Av verksamhetsplanen för 2008-2009 framgår att tältprojektet ’Bring Quality to Life’  
är en del av katastrofberedskapen. Verksamhetsplanen har anmälts till Riksmötet. 
 
Enligt avtal om samarbete vid internationella katastrofer mellan Statens Räddningsverk (SRV) och 
Lions Clubs International MD 101 Sverige (Lions) har Lions förbundit sig att köpa in tält och 
tillbehör och ansvara för leverans och kostnader till SRV:s tullager i Kristinehamn. 
SRV ansvarar för kostnader och former för transport från SRV:s tullager till katastrofområdet. 
 
Enligt avtalet skall leverans av tält till katastrofområdet ske efter beslut av SRV och muntlig 
överenskommelse mellan SRV och Lions. Enligt Stadgar för Katastrofberedskapen leds 
Katastrofberedskapen av Guvernörsrådets ordförande och Kommittén för hjälpverksamhet med 
Guvernörsrådets ordförande som ordförande. I enlighet härmed skall beslut om leverans fattas inom 
Katastrofberedskapen. Vid den muntliga överenskommelsen skall Lions företrädas av ordföranden i 
Kommittén för hjälpverksamhet (IRD). 
 
Katastrofberedskapen beslutar om inköp av nya tält. Fakturor attesteras av Guvernörsrådets 
ordförande (GRO). 
 
Hjälpkommittén gör en överenskommelse med LC Kristinehamn om att klubben tar ansvar för allt 
arbete med tälten mm i Kristinehamn.  
 
Bidrag från klubbarna och från allmänheten till inköp av tält, kaminer och filtar sätts in på 
Katastrofberedskapens konto. Bidrag från allmänheten kan också sändas till stiftelsen Sveriges 
Lions hjälpfond. Kontot för Bring Quality to Life läggs ihop med Katastrofberedskapens konto. 
Riksmötet beslutade om bidrag till Katastrofberedskapen med 100 kronor/medlem. 
 
Guvernörsrådet bör fatta beslut angående ’Bring Quality to Life’:  


- att organisatoriskt flytta över Bring Quality to Life till Katastrofberedskapen 
och att Kommittén för hjälpverksamhet ansvarar för ledningen av verksamheten 


- att namnet på verksamheten är Sveriges Lions katastrofbistånd 
- att Lions skall bidra med tält och filtar och att således verksamheten med monteringsfärdiga 


hus samt vattenförsörjning avslutas  
- att guvernörsrådet ber PDG Reino Wikström att fortsätta att arbeta inom denna 


verksamhetens ram 
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          Kåge 
2008-08-25 
 
 
 
Till 
Guvernörsrådets ordförande 
Guvernörsrådet. 
 
 
Förslag har utarbetats om överföringen av Bring Quality to Life till katastrofberedskapen. 
Förslaget har, enligt vad jag förstått, uppkommit efter att revisorerna har haft vissa synpunkter över 
nuvarande projektorganisation. 
Överföringen till katastrofberedskapen har tydligen uppfattats av en del personer att det skulle strida 
mot MD:s stadgar. 
Katastrofberedskapens § 1 lyder som följer: 
Katastrofberedskapens syfte är att, med penningmedel som ställs till förfogande av Sveriges 
lionsklubbar och andra givare, snabbt kunna ge hjälp vid inträffade katastrofer och andra 
nödsituationer i Sverige eller utomlands. 
 
Arbetsordningen reglerar i § 5 hur projektgrupper kan tillsättas, antingen av riksmötet eller av 
guvernörsrådet. I § 6 regleras även att en projektgrupp skall utses för varje projekt. Vidare i 
arbetsordningen regleras att ledamöterna ej bör bytas ut annat än vid speciellt långvariga  projekt. 
 
Bring Quality to Life kan man utan tvekan kalla för ett projekt, ett långvarigt sådant. 
Att man flyttar över projektet till annan ”huvudman” kan inte ses strida mot våra stadgar. 
 
Vad jag förstått vid samtal med personer som deltog vid GR-mötet i augusti fanns synpunkter över 
att Bring Quality to Life  skulle överföras till katastrofberedskapen. Man ansåg att projektet passade 
in bättre under humankommittén, (IRD) att katastrofberedskapen endast skulle verka som en ”bank” 
och inte ha egna projekt. Detta är ingen stadgefråga utan iså fall en annan juridisk fråga. Skall 
katastrofberedskapen ha egna projekt eller ej. Däri har jag inga synpunkter. 
 
 
 
 
e.u 
 
Tauno Mustonen 
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                                              Rapport till AU/GR 
Ang. Enkät till medlemmar som utträtt ur Lions  ” På egen begäran” 


 
Bakgrund:  Vid möte, t idigt hösten -07, med dåvarande VDG-gruppen konstaterades med viss oro att  Lions  
i MD 101 under en tid haft en tydlig negativ medlemsutveckling. På förslag från vGRO kom man överens om 
att  försöka genomföra en enkät för att  bättre dokumentera orsakerna – som underlag för framtida åtgärder. 
Eftersom VG-distriktet t idigare genomfört en liknande enkätundersökning uppdrogs åt undertecknad att  ta 
fram ett förslag till enkätutformning. Samtidigt kom man överens om att varje VDG skulle förankra ett enkät-
utskick hos sin resp. distriktsråd. På grund av andra prioriteringar kom inte frågan upp igen förrän tidig vår-08. 
Man beslöt då gemensamt, efter en del diskussioner, att  ett  enkätutskick (enl.bil.1) skulle göras av varje 
distrikt och att målgruppen skulle omfatta utträden ”På egen begäran” under perioden 1/7-07  -- 31/3-08. 
Utskicket skulle göras senast under maj månad. Målet var att  en svarssammanställning skulle kunna 
presenteras vid GR-mötet i augusti. 
 
 
Genomförande:  På grund av olika orsaker har inget enkätutskick gjorts av 2 distrikt och i några distrikt  
har utskickt endast gjorts i begränsad omfattning jämfört med den ursprungliga överenskommelsen! 
 
 
Resultat:  Totalt  har dock över 725 enkäter sänts ut och drygt 320 återkommit besvarade (svarsfrekvens        
                    närmare   45%) 
Fördelningen mellan orsakerna till utträde redovisas i bilaga 2. 
Beträffande enkätens två sista frågor  ”att bevara”  resp. ”bör ändras” hänvisas till resp distrikts 
sammanställning 
 
Reflexion: Värdet av en sådan här enkät kan givetvis diskuteras, och har också ifrågasatts i samband med 
sammanställningsarbetet, men beslutet var dock att  den skulle genomföras ! 
En analys av inkomna svar har inte ingått  i uppdraget, men man kan i stort konstatera att  de bekräftar vad 
många av oss redan tidigare anat/’vetat’. En fördel med enkäten är dock att  nu finns det en någorlunda 
dokumentation ! 
En dokumentation som bör vara ett  allvarligt incitament att  se över och vid behov ta nya grepp vad gäller 
frågor om medlemsvård o medlemsrekrytering och klubbarnas arbetssätt. Klubbar med lågt medlemsantal 
eller på- 
taglig negativ medlemsutveckling bör kunna erbjudas stöd och stimulans i sitt  arbete.  
Det räcker inte att  konstatera att  problemet med engagemang i föreningslivet är en generell belastning som 
drabbar många organisationer!  Medlemsfrågan måste angripas konstruktivt på alla nivåer (om än på lite olika 
sätt)både inom den enskilda klubben, i distriktet och MD ! Vi vill ju att  vår organisation skall fortleva och 
utvecklas! 
 
 
Bif.  Bil  1  enkät 
        Bil  2  svarssammanställning (blad 1 o 2 !) 
 
 
Jag förslår att 


‐ GR noterar rapporten som mottagen 
‐ GR överlämnar rapporten till FUU-kommittén för analys o överväganden 
‐ GR uppmanar distrikten att  överlämna sin resp.sammanställning till FUU-kom.. 
‐ GR förklarar uppdraget som fullgjort. 


 
 
Trollhä ttan i oktober 2008 
Larsolof  Wallinder 
DG 101 VG 
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Förslag på profilkampanj för Lions Sverige 


Bakgrund 
Guvernörsrådet nr 2 i Skara, augusti 2008, 


behandlade i §36 frågan om fortsättning på 
”Varumärkeskampanjen”.  
GRs beslut blev att tillsätta en arbetsgrupp 


bestående av MD 101s PR/Info/Red Maud 
Nordell och PRC 101‐A Claes Christell. 


Uppdraget var att ta fram ett förslag på 
profilkampanj för Lions Sverige, till beslut på 


GR 3 i november.  


Förutsättningar 


Då GR 2 inte beslutade om någon budget för 
profilkampanj, ej heller om omdisponering i 
befintlig MD budget för verksamhetsåret 


2008‐2009, bygger arbetsgruppens förslag – 
som presenteras längre ned – på att MD ska 


söka bidrag från LCI, det bidrag som alla 
multipeldistrikt har rätt att söka utan 


matchning och som är på maxbelopp 20 000 
USD.  Förslaget bygger alltså på att MD efter 
ansökan får dessa medel fullt ut, i annat fall 


kan förslaget inte genomföras.  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Förslaget 
Sammanfattning 


Ett paket bestående av: 


Annons 
MD sköter 
införande i rikstäck. 
media. 
Distrikt/klubb 
lokalt.  


Affischer 
+ öppen 
mall för 
lokalt 
anpassade 
affischer 


Brosch‐
yr 


”Diplo
m”   
Vi 
stöder 
Lions 


Lista med tips 
publicera gratis 
och att man k 
förhandla 
rabatt i media. 


Lista med 
tips var 
man kan 
sätta upp 
affischer 


Tips på 
hur  
använd
broschy
ren 


Lista 
med 
tips på 
hur 
använd 
tavlan 


    
Paketet innehåller även verktyg för: 


Medlemsrekrytering : Frågebatteri ”PDG Sören 
Fohlström”, frågor på ”stan” för få igång dialog 
som kan leda till inbjudning till klubben.  


”Skänningemodellen” ‐ VDG Mikael Sönner. 


 


Paketet med ovanstående verktyg erbjuds 
klubbarna. 


MD (via bidraget från LCI) bekostar 


framtagande av tryckfärdiga (pdf) original.  
Samt införande av annonser i riksmedia. 


Klubbar/distrikt bekostar sina exemplar och 
införande i lokal media.  


Profilkampanjen bygger på att klubbarna är 
aktiva på ”stan” samtidigt med 


annonseringen.  
Profilkampanjen bygger på samtidighet i tid.  
Kampanjen bygger på att klubbarna använder 


frågorna för att ”skörda” och få till stånd 
inbjudna till klubben. 
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Mer detaljerat 
Syfte: 


Fortsätta uppmärksamma Lions gentemot 
allmänheten, målgrupp = samma som i 


varumärkeskampanjen (ca 40+) samt ca 10 år 
yngre.  Med mediavalet, se längre ned, når vi 
åldersgrupper 15‐79 år. 


Varför då? 
För att underlätta för klubbarnas medlemmar i 


rekryteringen av nya medlemmar. Plus för att 
exponera Lions för presumtiva givare och 


stödjare på olika sätt – ex. sponsring.  


 


Mål:  
Alla distrikt ombedes intervjua 100 personer 
var efter avslutat annonsperiod. 5 % av totalt 


tillfrågade bör säga ”sett annons”.  


Vad: 


Lions exponeras i annonser i riksmedia, 
samtidigt med lokal media. Samtidigt som 


klubbarna gör aktiviteter på ”stan” och 
använder broschyr och affischer i paketet. 


Efter exponeringsperioden gör 
distrikten/klubbarna uppföljning med 
”frågepaketet på stan”. Dels för att se om 


målet med annonserna infriades och dels för 
att få igång dialog om Lions med allmänhet i 


syfte bjuda in nya medlemmar till klubben. 


Klubbarna bör jobbar även med frågepaketet 


och ”Skänningemodellen”, den senare från 
hösten 09. 


 


Budget: 
Bygger på att MD söker och får bidrag från LCI 


om 20 000 USD = ca. 130 000 SEK.  


MD (via bidraget från LCI) bekostar 


framtagande av tryckfärdig (pdf) annons, 


tryckfärdiga (pdf:er) på affischer samt en mall 
för klubb/distrikt att göra lokalt anpassade 


affischer,  samt tryckfärdig pdf till ”diplom”, 
30 000 till det. 


 
MD (via bidraget från LCI) bekostar införande 
av rabatterad annons i riksmedia. 100 000 till 


det. (Mer detaljerat om annonserna längre 
fram i detta dok.) 


 


Klubbarna ‐ alternativt distrikten beslutar 


själva om de har i egen kassa eller behöver 
söka bidrag från LCI ‐ vilket är förbundet med 


matchning ur egen distriktskassa ‐ och 
bekostar införande i lokala media – alternativt 
lyckas få gratisinförande (s k pluggannonser). 


Bekostar upptryckning av affischerna, 
bekostar rekvirering av broschyrerna 


(självkostnadspris 45 öre/styck) och bekostar 
upptryckning av ”diplom” plus inramning av 


densamma.  
Klubbarna planerar (bekostar) och gör egna 


aktiviteter (kan vara redan planerade dylika) 
under tidsperioden.  


Tid: 


Profilkampanjen bygger på att Lions i 
riksmedia exponeras med annonser, samtidigt 


som klubbar/distrikt lokalt också ser till att få 
in annonser i media under samma tidsperiod.  


Samtidigt som klubbarna har aktiviteter på 
”stan”, där de använder broschyren och 


affischerna i paketet, under samma period.  


 


‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐  


Dec. 08 jan/feb 09 mars/april 09 
Ansök in LCI Svar fr LCI Produkt av mater 
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‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ ‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐‐ 
maj juni sept 09 


expon + forts annons inbjud t klubb  
aktivitet + uppfölj  


Uppföljning: 
Efter exponeringsperioden gör 
distrikten/klubbarna uppföljning med 


”frågepaketet på stan”. Dels för att se om 
målet med annonserna infriades och dels för 


att få igång dialog om Lions med allmänhet i 
syfte bjuda in nya medlemmar till klubben. 


MD 101 PR/Info skriver rapport till LCI. 


 


Detaljer om annonserna m m 
130 000 SEK är inte mycket pengar egentligen 
när vi pratar profilkampanj. (Jämför 


Varumärkeskampanjen där det satsades ca 
700 000 SEK/år i 3 år i exponering.) 


Då vi vill ha så stor impact som möjligt av 
pengarna i annonsexponering så har vi vänt 


oss till de kanaler Lions använde sig av i 
varumärkeskampanjen, liksom annonsen 


”Lions 60 år”.  Kanaler som vi också vet, tack 
vare experthjälp i arbetet med 
varumärkeskampanjen, når vår målgrupp.  


I dessa kanaler får vi kraftig rabatt och 
uthållighet i kanaler och budskap är en 


framgångsfaktor när man pratar annonsering.  


När det gäller framtagande av material är det 


samma sak, vi måste vara kostnadseffektiva då 
vi inte har mycket medel till buds. 


Arbetsgruppen utgår därför ifrån befintligt 
material, som uppdateras. Vi kommer ta fram 
annonser 1 eller 2 original i pdf i stil med de 


som togs fram till ”Lions 60 år”.   


Vi kommer uppdatera och modernisera de 


MD affischer som redan finns. 


Vi kommer att använda den  broschyrer ”Lions 
– människor som du” som redan är upptryckt.  


Vi kommer att anlita en firma som redan 
arbetar för Lions och där det finns 


professionellt kunnande på trycksaker och 
original. Det är inte en reklambyrå, men väl en 
byrå för trycksaker (Weststudios AB), som 


arbetar med grafisk form, original och 
trycksaker. Weststudios AB har bland annat 


gjort broschyren ”Lions – människor som du” 
och ger oss fördelaktiga rabatter.  


Klubbarna får  profilpaketet innehållande: 


• Tryckfärdiga pdf:er på annons och 
affischer  samt ”diplom”– på CD. 


• 1 ex på papper av annons ‐ prov 


• 1 ex på papper av affisch –prov 


• 1 ex ”diplom” på papper ‐ prov 


• 1 ex av broschyren  


• Tips listor, ex på var man kan sätta 
upp affischer.  


• ”PDG Sören Fohlströms frågor” 


• ”VDG Mikael Sönners 
Skänningemodell” (när klar?) 


MD PR/info tar fram detta och administrerar 
ut till klubbarna. (För porto tas befintligt MD 


konto för PR/Info som har ca 10 000 kvar på 
kontot.)  


Detaljer om annonsinförandena riksnivå 


Cirka 4 införanden under ca 1 månad  = 
räckvidd = 60 %, alla 15‐79 år, ca 4 miljoner 


läsare i hela Sverige.  Exp, GT,  Kvällsposten o 
Aftonbladet.  Ex.  3 spalter full höjd. Eller 


halvsida. (Förhandling pågår för bästa lösning) 
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Konklusion 


Detta profilpaket och tillvägagångssätt kan  
upprepas årligen. I sin helhet eller i delar och 


under förutsättning att budget tilldelas för 
rikstäckande annonsering, antingen via MDs 
egen budget eller via sökt och fått bidrag från 


LCI.  
Sören Fohlströms frågor kan användas av 


klubbarna regelbundet under hela året. 


Ansvar  


MD ansvarar för att ta fram annons, affisch, 
tavla och broschyr i paketet ihop med 


tipslistor. Plus införande i riksmedia. 


PDG Sören Fohlström för ”frågebatteriet”. 


VDG Mikael Sönner för ”Skänningemodellen. 


Distrikten (DG och PRC) ansvarar för 
implementering i sitt distrikt, bland dess 


klubbar.  


Förslag till beslut  


Guvernörsrådet beslutar att genomföra 
profilkampanj för Sveriges Lions i enlighet med 


arbetsgruppens förslag.  


Guvernörsrådet beslutar att MD 101 ansöker 


om bidrag hos LCI för detta.  
Guvernörsrådet delegerar till AU att skriva 


under ansökan.  


GR beslutar även att profilkampanjen 
operativt ska genomföras utåt samtidigt, med 


start våren 2009.  


 


OBS: Skriv förslag till ansökan också och bifoga 
till GR 3.  
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Till Guvernörsrådet GR-möte 4  § 52 
 
 
 
Röda Fjädern kampanjen i samarbete med Hjärnfonden befinner sig nu på kort final till starten 1 
jan. 2009. Vi är tillsammans mycket bra rustade tack vare ett intensivt och effektivt 
planeringsarbete. 
Den 18 oktober hade vi vår Kick-Off i Stockholm och samtliga ansvariga deltog. 
Ånyo visar våra lions vilken vilja som finns för att detta ska ge både Lions och Hjärnfonden ett 
ansikte ut mot allmänheten. Det finns oanade resurser inom lions, det gäller bara att vaska fram 
kunskaperna och ta tillvara möjligheterna. 
 
Den övergripande målsättningen med kampanjen är att generera medel för forskning om beroende, 
öka allmänhetens kunskap om beroende som en sjukdom i hjärnan samt öka HF/Lions synlighet 
och igenkänningsfaktor. 
 
För att lyckas fullt ut med denna uppgift ställer vi lions i styr-och proj.gruppen krav på GR, d.v.s 
att vi alla koncentrerar oss på denna uppgift och inte påbörjar andra större kampanjer under året, 
vilket skulle resultera i att vi inte uppnår det satta målet som är minst 30 milj.  
 
Sigtuna 2008-11-01 
 
Bertil Ravnell 
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Varför valde Du att lämna Lionrörelsen ? 
 
Då många väljer att  lämna lionrörelsen behöver vi  Din hjälp för att  bli bättre på att  behålla våra medlemmar.  
Vi vädjar till Dig att  avsätta den tid det behövs för att  ge oss svar på nedanstående frågor och sända in den 
ifyllda blanketten i bifogat svarskuvert!    ( helst inom 10 dagar ) 
 
För att  få så uppriktiga svar som möjligt är enkäten anonym,  så Du behöver inte uppge Ditt  namn ! 
 
                             Jag är ……   år  och har varit  medlem i Lions under …….   År 
 
 
Jag begärde mitt utträde ur Lions på grund av……….. (kryssa för det/de alternativ som är aktuellt  i Ditt fall !) 
 


Fel  fördelning av insamlade medel                             För litet  inflytande på verksamheten     
Bristande gemenskap      Svårt känna delaktighet i verksamheten      


Kotteribildning     T idsbrist       


Tråkiga möten     För lite ’familje’-aktiviteter     


Brist  på bra aktiviteter     För hög medlemsavgift     


För mycket arbete     Brist  på visioner i rörelsen     


Privata förhållanden     Annat  (i så fall vad)     


Bristande info. om medlemskapets 
innebörd i samband med intagningen     


………………………………………………. 


………………………………………………..  


 
Nämn tre saker som Du anser är bra med Lions och värda att bevara/utveckla ! 
........................................................................................................................... 
........................................................................................................................... 
…………………………………………………………………........................ 
  
Nämn tre saker som Du anser det viktigt att förändra/förbättra inom Lionrörelsen !? 
........................................................................................................................... 
........................................................................................................................... 
........................................................................................................................... 
  
Har Du åsikter om hur förbättringarna ska göras är vi mycket tacksamma för Dina 
synpunkter/förslag  
Behöver Du mer utrymme för Dina kommentarer- använd gärna baksidan eller separat papper ! 
Vi  tackar för  den tid Du ägnat denna enkät och de svar Du angivit –som tillsammans med övriga 
enkätsvar kommer att utgöra underlag för vårt fortsatta arbete med den interna medlemsvården.  
Med bästa hälsningar och ett stort TACK  för din medverkan   !                                                               
 








2008-2009        Bil 38a 
          
   
 


Frågor ”på stan”, frågor i samband med annonserna 
 


1. Känner du till Lions eller Lions Clubs? Ja/Nej. 


2. Om Ja, vet du vad Lions gör? Om nej, vad tror du att Lions gör? 


(Fyll i spontana korta svar) 


3. Har du någonsin sett det här? Visa Lions logo. Ja/Nej. 


4. Om ja, minns du i vilket sammanhang?  (Fyll i korta svar) 


5. Har du sett denna annons? Visa annons. Ja/nej 


6. Kan du tänka dig att göra en hjälpinsats på din fridtid, för att hjälpa andra 


människor? Om ja, gå vidare 


7. Skulle du kunna tänka dig att skänka pengar till Lions? 


8. Skulle du kunna tänka dig att söka medlemskap i Lions? 


9. Då vill jag gärna bjuda in dig på vårt nästa månadsmöte för att få reda på mer 


och se vilka vi är som hjälper människor där samhället inte räcker till. 


 


Kontaktuppgifter till personer ni intervjuar: 


 


Namn:    Tel.nr.   e-post 


 


____________________   ___________               __________________  








2008-2009        Bilaga 38b 
         2008-09-23 
         Sid 1  
Frågor ”på stan”, medlemsrekryteringsfrågor 
 


Rekommendation: 2 – 3 personer varannan vecka i 1 – 2 timmar och intervjua 25 


personer var per gång.  


 


1. Känner du till Lions eller Lions Clubs? Ja/Nej. 


2. Om Ja, vet du vad Lions gör? Om nej, vad tror du att Lions gör? 


(Fyll i spontana korta svar) 


3. Har du någonsin sett det här? Visa Lions logo. Ja/Nej. 


4. Om ja, minns du i vilket sammanhang?  (Fyll i korta svar) 


5. Kan du tänka dig att göra en hjälpinsats på din fridtid, för att hjälpa andra 


människor? Om ja, gå vidare 


6. Skulle du kunna tänka dig att skänka pengar till Lions? 


7. Skulle du kunna tänka dig att söka medlemskap i Lions? 


8. Då vill jag gärna bjuda in dig på vårt nästa månadsmöte för att få reda på 


mer och se vilka vi är som hjälper människor där samhället inte räcker till. 


 


Kontaktuppgifter till personer ni intervjuar: 


 


Namn:   Tel.nr.   e-post 


 


_____________________          ___________                __________________  
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PROTOKOLL PLANERINGSMÖTE INFÖR RIKSMÖTE, 2009 
 
 
Tid:  11/10 2008 
Plats:  Folkets Hus, Umeå. 
Deltagare:  GRO PO Damberg  LC Skara 


VGRO Jan Lofjärd  LC Varberg 
Controller LG Holmberg LC Mora 
Kenny Jonsson  LC Sävja, Uppsala 
K H Påhlsson  LC Sten Sture, Uppsala 
Roland Norbäck  LC Holmsund 
Nils Kihlberg  LC Umeå-Teg 
Lennart Örnebro  LC Vindeln 
Nils-Göran Björklund LC Bjurholm 
Bo Karlström  LC Visby 
Jan Johannesson  LC Klintehamn 
Rolf Halle  LC Kalmar 
Jan Demuth  MD-kontoret 
Patrik Persson  DG 101-P 


 
 
 
1. Öppnande 


GRO P-O Damberg hälsar välkommen till planeringsmötet. 
Riksmötesgeneral Roland Norbäck välkomnar till Umeå och till dagens presentation och 
ambitionen för riksmötet är att det skall vara berömligt. 
VGRO Jan Lofjärd valdes till att skriva protokollet. 


 
 
2. Redovisning av årets riksmöte, Uppsala 2008. 


- Genomförande 
Riksmötesgeneralen Kenny Jonsson gick igenom genomförandet av riksmötet i Uppsala 
samt det 60-års jubileum som var samtidigt. Redovisningen finns i ett häfte kallat 
”Rapport Lions Riksmöte Uppsala 2008”. 


-  En stor eloge för ett synnerligen välarbetat, välformulerat och väldesignat material. 
 


- Deltagarantal 
1034 personer deltog varav 435 delegater. 
 


- Ekonomi; resultat – budget, revision 
Ekonomin finns redovisad i ”Lions riksmöte i Uppsala 2008 ekonomisk redovisning”. Där 
finns även revisionsberättelsen. Riksmötet gav ett ekonomiskt underskott om 32426:- . 
 


- Några tips till kommande arrangörer mm (hela listan finns i ”Rapport Lions Riksmöte 
Uppsala 2008”. 


 
- Det är viktigt att planeringen börjar i god tid. 
- Bokningsprogrammet måste uppdateras. 
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- Tänk på att datamognaden är låg i Lions, använd inga avancerade IT-lösningar. 
- Organisationsplan är viktig  för att kunna få en klar bild av uppgifter och ansvar. 


 
GRO P-O Damberg tackade arrangörerna för ett väl utfört RM i Uppsala. 


 
 
3. Presentation av kommande års riksmöte i Umeå, 2009. 


Lokala RM-kommitténs sammansättning 
 
Roland Norbäck  RMG Holmsund 
Nils Kihlberg   vRMG Umeå/Teg 
Karl-Olof Eriksson  Kassör Nordmaling 
Nicke Björklund vKassör Bjurholm 
Lennart Örnebro  Sekreterare Vindeln 
Martin Burman  Sekreterare Robertsfors 
Hans Nygren   Ledamot Vännäs 
Sven-Erik Marklund  Ledamot Sävar 
 
- Motto för RM och logotypen 


Mottot är ”Fred och Framsteg”. 
 


- Lokaler, konferenser, hotell, seminarier, övriga möten 
Under förmiddagen gjordes en rundvandring på Umeå Folkets Hus där invigning och 
förhandlingar, seminarier etc. skall hållas. Tre seminarier skall hållas. 


- Öppet seminarium, Lions-Quest för skolfolk och intresserade Lions 
- Seminarium 1 ”Fred” 
- Seminarium 2 ”Framsteg” Lions och forskningen 
- Registreringar, utställningar, suppliesförsäljning 


kommer att finnas på Umeå Folkets Hus. 
- Luncher, middagar mm. 


Alla måltider hålls även de på Umeå Folkets Hus. 
- Kommunens lunch för GR m.m. under planering. 


 
- Transporter 


Samtliga hotell finns på gångavstånd. 
Kommittén disponerar i dagsläget 1 st. minibuss och 1 st. större personbil..  
 


Priser, inbjudningar 
Ännu ej fastställda 
Medföljandeprogram denna månad 
Välkomstparty/bankett i nivå med tidigare år 
 
- Programmet 
Programmet finslipas och partnerprogrammen planeras enligt följande: 
 
Partnerprogram 1, Resa till Vindelälven, en av våra Nationalälvar ! 
Partnerprogram 2, Resa till Ostriket, med ost och vin-provsmak! 
Partnerprogram 3, Resa till Sävar/Ratan - det sista slaget. 
 
- Inbjudna gäster 


Internationella gäster inbjuds som vanligt från kontoret.  
- HM Konungen 


Inbjudan från kontoret. 
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- Högtidstalare. 
Vem som kommer är ännu inte fastställt? 
 


- Utdelning av stipendier och lejonkronan 
Som vanligt sker utdelning av kulturstipendier och ”Lejonkronan”. Tänk på att arrangera 
så att Lejonkronan kan förvaras på ett säkert ställe. Lejonkronan skall visas under 
invigningen men också under förhandlingarna. 
 


- Gåvor och utmärkelser 
Sker utav GRO P-O vid invigningen 
 


- Förhandlingar, ordförande, sekreterare, rösträknare mm 
GRO har överenskommit med Alf Bakken angående Ordförandeskapet. 


- Sekreterare och rösträknare-justerare  är arrangörernas ansvar. 
-  Diskussion om hur det skall arrangeras vid slutna val och sluten omröstning.  


 
- Budget 


Preliminär budget presenterades. 
- Budgeten bygger på 900 deltagare. 


 
 
4. Presentation av RMK av RM i Visby, 2010. 


- Tid för RM 
14-15 maj 2010. Tankar runt möjlighet till extra vistelse för eller efter RM 


- Riksmöteskommitté: Zonens 4 klubbar arrangerar.  
 


- Lokaler: konferens- och seminarielokaler samt övriga möten. 
Allting sker på Wisby Strand. Bo Karlström gjorde en kort presentation av lokaliteter. 
 


- Måltider och fester 
På Wisby Strand. 
 


- Transporter till RM-orten 
Man kan ta bilen på färjan, flyg, till Visby 


- Planer finns på att anordna flyg från olika orter i Sverige till Gotland 
 
 


- Inkvarteringens läge och kapacitet 
1000 rum inom en radie av 5 minuters promenad till Wisby Strand. 


 
Budgeten är inte klar för tillfället. 
 


 
5.  Presentation av RMK av RM i Kalmar, 2011. 


- Utsedd RMK och organisation 
Zon 3´s klubbar. 
 


- Tid 
2-4 juni 2011. 
 


- Lokaler 
Riksmötet kommer att hållas i Kalmars konferenscenter   


 
- Transporter. Här finns olika alternativ att nå Kalmar på. 
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- Preliminär prisbild 


Finns inte i dagsläget. 
 
 
6. Avslutning 


Roland Norbäck tackade för Umeås del och GRO P-O tackade alla deltagare för deras 
genomgångar och avslutade dagens möte. 


 
 
 
 
 
Jan Lofjärd     PO Damberg 
VGRO     GRO 
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Avgifter till STIM och Sami 
 
 
Lions MD 101 har avtal med STIM och Sami för att klubbarna ska få framföra musik för 
allmänheten. Enligt dessa avtal uppräknas avgiften varje år med KPI. MD har debiterat varje 
distrikt efter antalet klubbar med 300:- per klubb. Detta uttag har inte räknats upp sedan avtalen 
tecknades 1999. 
Uppräkning av avgifterna har skett t.o.m. 2008 med 16,18%. Beräknad uppräkning för 2009 
4,36%. Vi måste därför räkna upp nuvarande uttag från klubbarna med 20%. 
 
Jag föreslår därför att uttag per klubb för 2009 fastställes till 360:-. 
 
 
 
Mora 2008-10-26 
 
 
 
Lars Gunnar Holmberg 
EC 
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Rapport från Insamlingsstiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond för perioden 070701-080630 
 
 
Under ovanstående period har styrelsen haft 5 protokollförda möten varav 3 telefonmöten. 
Vi har behandlat 46 ansökningar. Av dessa har 14 beviljats bidrag med sammantaget 44.500. 
16 har avslagits, Övriga ansökningar var inte slutbehandlade vid denna tidpunkt. 
Under samma period har stiftelsen erhållit öronmärkta bidrag till Sight  First,  Nepal –projektet i 
distrikt 101 SV  och forskning mot prostatacancer m. fl.  till  belopp om  
128.000, 67.000, 193.000. 
 
I en skrivelse till samtliga distriktsguvernörer och i tidningen The Lion har styrelsen försökt 
förtydliga avsikten med Insamlingsstiftelsen, vilket tyvärr har resulterat i  feltolkningar som 
föranledd vissa klubbar att vidarebefordra ansökningar till styrelsen utan motivering varför 
klubbarrna inte själva kan stödja dessa ansökningar. 
Styrelsen har använd en ekonomisk värdering som i praktiken innebär ett en sökande vuxen lever på 
något när eksistens minimum. Gruppansökningar från idrottsföreningar och ungdomsföreningar har 
alla fått avslag.  
 
Insamlingsstiftelsens ändamål är att inom ramen för Lions hjälpverksamhet från allmänheten samla 
in, förvalta och utdela medel inom Sverige eller utomlands för hjälpverksamhet bland sjuka, 
handikappade eller på annat sätt hjälpbehövande vård, fostran eller utbildning av barn och ungdomar 
och främjande av vetenskaplig forskning med humanitär inriktning. 
 
På styrelsens vägnar 
 
 
 
Allan Larsen  
Ordförande 
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Slutrapport Projektet Yrkesskolan i Odari Nepal 2005-2008 
 
 
 
Bakgrund och beskrivning av hjälpbehoven 
Distriktets Framtidskommitté arbetade under verksamhetsåret 2004-2005 fram ett 
utvecklingsprogram där en av åtgärderna som rekommenderades var ett gemensamt distriktsprojekt 
med inriktning att hjälpa svaga och utsatta grupper ute i världen och att stärka banden mellan 
medlemmarna och klubbarna i distriktet. 
Efter värdering av olika projektalternativ fattades beslut att föreslå distriktet att bygga en yrkesskola i 
Odari som ligger i Kapuvaistrudistriktet i Nepal. 
Distriktsmötet i Halmstad 2005 fattade beslut att genomföra projektet och det utsågs en 
projektkommitté med dåvarande VDG Åke Björkman, LC Huskvarna som projektledare och DK Jan 
Gustafsson, LC Osby som ekonomiansvarig. För kontakterna med våra företrädare i Nepal utsågs 
Lion Claes Löfstedt och Lion Anette Axelsson båda från LC Huskvarna. 
Projektkommittén har besökt Odari vid ett flertal tillfällen där projekteringsbesöket betalades med 
projektmedel medan uppföljningsbesöken betalats privat. Lion Claes Löfstedt och Lion Anette 
Axelsson har dessutom besökt skolan vid ett flertal tillfällen i samband med andra resor till Nepal där 
man fått en symbolisk kostnadstäckning.  
 
Nepal räknas för att vara ett av de fattigaste länderna i världen med en mycket svag statsekonomi till 
stor del baserad på turism och bistånd. Landets belägenhet i Himalayaområdet utan hamnar och 
utbyggd infrastruktur gör det svårt för landet att få investeringar trots att det finns stora 
råvarutillgångar. Järnvägsnät saknas helt och vägnätet är undermåligt och ofta utsatt för jordskred på 
grund av monsunregn. 


Ungefär hälften av befolkningen kan räknas som definitionsmässigt fattig. Huvudnäringen är 
jordbruk med 80 procent av arbetskraften och 41 procent av BNP. 80 procent av exportintäkterna 
kommer från textilier och mattor. Nepal har en BNP per capita på 1400 USD som kan jämföras med 
Sveriges 29 800 USD (enl. CIA world factbook 2005) 


Utländskt bistånd står för 60 procent av Nepals kostnader för ekonomisk utveckling, och för 28 
procent av den totala statsbudgeten. 


Flickor och unga kvinnor är utsatta i det Nepalesiska samhället. I Nepal uppmuntras inte flickor att 
utbilda sig. Anses som bortkastad tid. Flickorna förväntas istället hjälpa till med sysslor i hemmet. 
Därför går bara 41 % av landets flickor i skolan. Redan vid 10,11 års ålder blir många bortgifta och 
de flesta får sitt första barn när de är mellan 14 och 18 år gamla. 


Flickorna anses som en belastning i många familjer och riskerar att hamna i barnarbete eller sexuell 
exploatering s.k. trafficking. Många Nepalesiska flickor skickas till norra Indien där de tvingas till 
prostitution. Det finns beräkningar som säger att cirka 300 000 Nepalesiska flickor är sålda eller 
bortrövade till prostitution eller omänskligt barnarbete. Samtidigt har Nepal cirka 500 000 
föräldralösa barn. Man beräknar att bara i huvudstaden Kathmandu finns det mer än 500 underåriga 
barn i prostitution. Nepal har minst 2000 bordeller. Förutom inhemsk prostitution förs ungefär 7000 
nepalesiska flickor per år över till bordeller i Indien. 


Trots intensifierade gränskontroller har inte situationen förbättrats. Problemet måste angripas på det 
förebyggande planet med utbildning och information till såväl barn/ungdomar och föräldrar. Källor: 
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Ecpat. Unicef, Rädda Barnen. Tyvärr kommer det rapporter om en markant ökning av prostitutions 
och traffickingproblemet i Kathmandudalen det senaste året. 


Tidplan  
Den totala projekttiden har beräknats till 4 år med start i juni 2005 och utfasning för Lions del per 
den 31.12. 2009. Därefter skall skolan klara sig utan direkt stöd från Lions. De faddrar som efter 
detta datum önskar stå kvar har givetvis möjlighet att göra detta. 


Finansiering av skolans verksamhet från 30.6. 2008 – 31.12. 2009 
Under denna introduktionsperiod kommer skolan att successivt rekrytera elever upp till målet 100. 
Självfinansieringsgraden kommer under perioden att öka allt eftersom yrkesfärdigheterna ökar. 
Stödet till skolan fasas ut och ersätts med intäkter från försäljning av sömnadsalster och fadderbidrag. 


Framtida finansiering av skolan och dess verksamhet 
Finansiering efter 31.12. 2009 ska ske genom att skolan i utbildningssyfte producerar och säljer 
kläder och andra sömnadsalster tillsammans med fadderbidrag och skolavgifter för de elever som har 
ekonomisk möjlighet att betala för sig.  


Rekrytering 
Elever rekryteras från hela Nepal och ett flertal socialarbetare arbetar för skolan med att hitta 
lämpliga elever.  


Ägare av skolan 
Lions distrikt 101 SV har i samband med distriktsmötet i Ljungby den 19 april 2008 över- lämnat 
skolan till N.G.O. organisationen Namaste Sweden Society (NSS), P.O.B. 8247, Kathmandu, Nepal. 
E-post:  namastess@ntc.net.np. Styrelsen för NSS består av de som lett byggprocessen lokalt 
tillsammans med män och kvinnor som i sina yrkesroller kan tillföra skolan vad som behövs av olika 
färdigheter. Två av styrelsens medlemmar är Lions. 


Operationellt mål 
Att inom två efter skolstart erbjuda cirka 100 flickor en treårig grundskole- och yrkesutbildning. 


Kvalitativt mål 
Att skapa en skola som ger flickor och unga kvinnor en utbildningsplattform med en för landet 
acceptabel allmänbildning med möjlighet till försörjning och ett respektabelt liv. 


Skolans lokala påverkan 
Byn Odari har cirka 1000 invånare och har med sin belägenhet intill den där Indiska gränsen ett utsatt 
läge för bl.a. rekrytering till bordeller. Skolan visar på ett bättre alternativ för försörjning av unga 
kvinnor där yrkesutbildningen i sömnad ger kvinnorna en helt annan status än de outbildade. Ur ett 
genusperspektiv har dessa utbildade unga kvinnor en påverkan på andra att söka sig en utbildning 
istället för att gifta sig vid för tidig ålder. 


Skolan har en stor ekonomisk betydelse för byn Odari eftersom man köper olika typer av 
förnödenheter från orten och i närliggande stad.  


I en inte för lång framtid kan ortens kvinnor ges möjlighet att på fritid få lära sig sy och på så sätt 
förkovra sig och ges möjlighet till extra intäkter till familjen. 
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Byggrapport 
Den planerade byggstarten i januari 2007 blev försenad på grund av ihålliga regn och för regionen 
kall väderlek av en omfattning som Kapivastrudistriktet i södra Nepal inte haft på 60 år. För att 
kunna genomföra grundläggningen på ett ur byggnadstekniskt tillfredsställande sätt anställdes under 
kort tid extra byggarbetare. Under en begränsad tid hade byggarbetsplatsen mer än 60 
byggnadsarbetare anställda från orten Odari och närliggande byar. Arbetsledningen rekryterades ur 
det kända sherpafolket och stommen till skolbyggnaden med tak, fönster och dörrar var på plats i 
mars 2007 och kunde inspekteras av de 15 Lions som besökte skolan vid denna tidpunkt. Skolan var 
färdig att ta emot de första eleverna i augusti 2007. 


På grund av ofta förekommande elavbrott beslutades att förse skolan med ett reservkraftverk vilket 
kommer att installeras under augusti 2008.  


Projektsammanfattning 
Projektgruppens samlande intryck av projektet är att det per dags dato varit mycket framgångsrikt på 
grund av det massiva stödet från ett distrikt som visat mycket stor sammanhållning och som samlat in 
mer än 1 miljon kronor. Stödet från LCIF och Radiohjälpen har visat sig vara mycket viktigt för 
projektets genomförande. 


Men utan ett antal fantastiska nepaleser hade aldrig skolan blivit byggd vilket visar att ett 
biståndsprojekt där samverkan mellan mottagare och givare fungerar har alla möjligheter att bli bra. 


Alla de Lions och andra som på olika sätt bidragit till skolan kommer efter att Lions lämnat projektet 
ha möjlighet att ge sitt stöd på olika sätt. 
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Ekonomisk sammanställning 


Intäkter 


100-lappen    330 655 


Insamling klubbar distrikt 101 SV  798 074 


LC Orust        9 260 


IBM Postpengar       9 163 


Radiohjälpen    100 000 


Pengapåsen MD 101 – reservelverk     35 000 


LCIF     515 250 


S:a intäkter                                         1 797 402 


 


Fadderpengar 


Intäkter 


Totala intäkter                         245 587 


Utbetalt till eleverna                        - 91 570 


Medel till förfogande          154 017 (2008-06-30) 


Kostnader 


Resor, zonträffar                         - 4 742 


Kampanjmaterial                       - 60 281 


Tryckning av blad                          - 838 


Nepalresa                                                 - 48 220 


Prospekt                       - 10 938 


Resa Temba Lama m fl.                          - 35 803 


Div. kostnader                      - 23 418 
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S:a kostnader                   - 184 240 


Bygginvestering 


Markkostnader                       -   59 853 


Vägkostnader                       -   10 784 


Bygget        -1 009 834 


Maskinutrustning         - 260 990 


S:a utbetalningar      -1 341 461 


Medel till förfogande          271 701  (2008-06-30) 


 


 


Huskvarna och Osby den 30.6. 2008 


Åke Björkman   Jan Gustafsson  Anette Axelsson  Claes Löfstedt 


 


Revision 


Revisionsrapport bifogas. 
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Budget Utfall Budget Prognos
Intäkter Perioden Perioden 2008-2009 2008-2009
Nationella avgifter 871 000 958 585 3 484 000 3 484 000
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 0 7 197 7 000
Försäljning  37 500 83 424 150 000 150 000
Handbok 136 000 112 580 136 000 136 000
The Lion 10 914 10 371 566 000 566 000
Postkontroll IBM 2 499 0 0
Anm avgifter seminarier 0 0 90 000 90 000
Övr ersättningar o intäkter 3 000 1 160 22 000 22 000
Summa intäkter 1 060 913 1 173 317 4 448 000 4 455 000


Kostnader
Varor -22 500 -72 058 -90 000 -90 000
GRO -25 502 -11 471 -88 000 -80 000
GR -23 603 -15 953 -94 000 -90 000
AU -27 743 -21 380 -111 000 -105 000
IT -14 295 -3 724 -57 000 -25 000
RM 0 -9 837 -316 000 -316 000
NSR 0 -3 928 -207 000 -250 000
EF 0 -10 249 -85 000 -85 000
Convention 0 2 275 -64 000 -64 000
Övriga kommittéer -2 328 0 -9 000 -9 000
Framtidskommittén -92 405 -72 860 -370 000 -370 000
Hjälpkommittén -18 879 -3 202 -76 000 -76 000
Ungdom/NO/LQ/LEO -23 079 -11 985 -92 000 -92 000
RVN 0 -2 462 -28 000 -28 000
HRO 0 0 -2 000 -2 000
PR -8 892 0 -36 000 -36 000
Världens barn 0 0
The Lion -127 878 -76 637 -511 000 -511 000
Handboken -132 000 -133 454 -132 000 -135 000
Personal -345 203 -357 462 -1 381 000 -1 390 000
Administration -177 948 -182 601 -712 000 -715 000
Summa kostnader -1 042 255 -986 988 -4 461 000 -4 469 000


Resultat före avskrivningar 18 658 186 329 -13 000 -14 000


Kostnader för avskrivn o avsättn -5 000 -2 500 -20 000 -20 000
Finansiella intäkter och kostnader 12 000 29 397 48 000 48 000
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 0


7 000 26 897 28 000 28 000


Resultat före bokslutsdispositioner 25 658 213 226 15 000 14 000


Bokslutsdispositioner 0


Resultat 25 658 213 226 15 000 14 000


 Sid 1


lgh 081026
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Revisionsberättelse 


Lions Club International distrikt 109 SV Nepalprojektet Yrkesskola i Odari, Nepal. 
Vi har granskat verksamhetsberättelsen och bokföringen samt projektgruppens arbete i 
Nepalprojeictet inom Lions Club international distrikt 101 SV för tiden 2005 - 2008 06 30. 
Det är projektgruppen och projektledaren som har ansvaret för räkenskapshandlingama och 
förvaltningen. Vårt ansvar är att uttala oss om Slutrapporten och förvaltningen på grundval 
av vår revision. 
 
Revisionen har utförts i enlighet med god revisionssed. Det innebär att vi planerat och 
genomfört revisionen för att i rimlig grad försäkra ass om att slutrapporten och bokföringen 
inte innehåller väsentliga fel. En revision innefattar att granska ett urval av underlagen för 
belopp och annan information i räkenskapshandiingarna. I en revision ingår också att pröva 
redovisningsprinciperna samt projektgruppens tillämpning av dem samt att bedöma den 
samlade informationen i rapporten. Vi har granskat väsentliga beslut, åtgärder och 
förhållanden i projektet för att kunna bedöma om ledamot av projektet eller projektledaren 
har handlat i strid med projektets idé. Vi anser att vår revision ger oss rimlig grund för våra 
uttalande nedan. 
 


Slutrapporten har upprättats i enlighet med god redovisningssed. 


Projektgruppen och projektledaren har enligt vår bedömning inte handlat i strid med 
projektets ursprungsidé. 
 
Vi tillstyrker att resultat- och balansrakningarna fastställes samt att projektgruppens 
medlemmar och projektledaren beviljas ansvarsfrihet för projektet. 
 


 


Osby den 11 september 2008 


  
Kjell Svalbo     Bertil Sandell  
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Budget Utfall Diff
Intäkter Perioden Perioden Perioden
Nationella avgifter 3 231 250 3 229 089 -2 161
LCI ersättning pers, lokal o mtrl 350 000 267 763 -82 237
Försäljning  270 000 304 646 34 646
Handbok 142 000 119 940 -22 060
The Lion 607 500 511 476 -96 024
Postkontroll IBM 10 000 10 000 0
Anm avgifter seminarier 90 000 89 000 -1 000
Övr ersättningar o intäkter 29 700 275 -29 425
Summa intäkter 4 730 450 4 532 189 -198 261


Kostnader
Varor -202 500 -269 423 -66 923
GRO -75 763 -118 196 -42 433
GR -89 263 -128 199 -38 936
AU -128 970 -113 811 15 159
IT -56 940 -6 840 50 100
RM -255 200 -343 227 -88 027
NSR -138 800 -178 968 -40 168
EF -74 400 -110 811 -36 411
Convention -59 750 -76 460 -16 710
Övriga kommittéer -9 300 -27 446 -18 146
Framtidskommittén -405 710 -319 986 85 724
Hjälpkommittén -82 400 -74 786 7 614
Ungdom/NO/LQ/LEO -89 250 -80 893 8 357
RVN -25 750 -23 398 2 352
HRO -2 000 0 2 000
PR -35 250 -16 625 18 625
Varumärkeskampanjen 0 -571 955 -571 955
Världens barn 0 -773 918 -773 918
The Lion -511 150 -549 857 -38 707
Handboken -134 000 -101 912 32 088
Personal -1 600 303 -1 276 548 323 755
Administration -771 000 -710 014 60 986
Summa kostnader -4 747 699 -5 873 273 -1 125 574


Resultat före avskrivningar -17 249 -1 341 084 -1 323 835


Kostnader för avskrivn o avsättn -20 000 -11 222 8 778
Finansiella intäkter och kostnader 48 000 309 647 261 647
Extraordinära intäkter o kostnader 0 0 0


28 000 298 425 270 425


Resultat före bokslutsdispositioner 10 751 -1 042 659 -1 053 410


Bokslutsdispositioner/varumkamp 0 568 241 568 241


Resultat 10 751 -474 418 -485 169








Bil 44 
2008-10-07 


Sidan 1 av 6 
LIONS CLUBS INTERNATIONAL MD1012008-2009 


 


 
 
 


 


 
 


 
 
 
 


 
 


KOMMITTÉN FÖR BARN - OCH 
UNGDOMSVERKSAMHET 


 
2008-2009 
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Ordf Vivianne Eriksson  
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Internationellt ungdomsutbyte 
 
Den årliga YE – utbildningen genomfördes den 20 september. Deltagare Kjell Olsson ZO (VG) 
Monica Jönsson YEC o LEO (SM), Britt Nilsson ZO samt LEO (B ), Torsten Zakrisson YEC 
(B),  Maria Fältmark YEC (P), Yvonne Nord YEC samt LEO (GD), Claes-Göran Stadler YEC   
( SV ), Melker Lindqvist lägerchef (N), YEC från S, U och A  saknades 
YED Vivianne och BYED Anne-Catherine representerade U och A.                                    
 
Vi gick igenom mål och inriktning för internationellt ungdomsutbyte och uppdragsbeskrivning 
på MD och Distriktsnivå. Vad innebär uppdraget som YEC diskuterades.  
YEC har ett övergripande ansvar för lägerplanering och är ett viktigt stöd för lägerledningen 
när det gäller planering och inriktning. YEC har det övergripande ansvaret för rekrytering av 
värdfamiljer i distrikten. YEC är kontaktperson mellan lionsklubbarna och YED när det gäller 
hantering av ansökningar.  
Gruppen fick information från genomförandet av årets läger. Erfarenheter som är viktiga för 
kommande lägergenomförande 2009.  Information och diskussion om planering, tidsplanering, 
inriktning och rutiner för utbytet.  
 
Har Distrikten mål för antal utresande ungdomar 2009? Det framkom att det var oklart huruvida 
det finns mål. Vi gick laget runt och de distrikt som inte hade mål där utgick vi från antal 
ungdomar som har deltagit i utbytet det senaste året. Gruppen uppskattade att ca 80 ungdomar 
preliminärt kommer att delta i internationella läger sommaren 2009.  
 
Nya länder som vi har överenskommelse med 2009 i det internationella ungdomsutbytet är ex 
Moldavien, Makedonien, Rumänien, Ukraina.  
 
Vi kommer nu att börja tillämpa on-lineansökningar både för utresande och inresande 
ungdomar. Motiven är att dels spara pengar, papper och porton, dels snabba upp processerna i  
informationshanteringen.   
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LEO 


 
LEO-seminarium genomfördes den 21 september. Följande personer deltog i seminariet:  
Monica Jönsson (SM), Britt Nilsson (B), Kjell Olsson (VG), Torsten Zakrisson (B), Yvonne 
Nord (GD), Kerstin Fors (U), BYED Anne-Cathrine Karlsson. Representanter från sju distrikt.  
 
Vi gick igenom mål och inriktning för LEO-verksamheten. 
Idag finns tre LEO-klubbar;  Sölvesborg, Kil och Göteborg  
Inventeringen visar att SM har möjlighet att starta tre nya LEO-klubbar under året, U kommer 
att diskutera LEO-frågan och B tror att det finns möjlighet att starta ytterligare en ny LEO-
klubb. Några distrikt har aldrig diskuterat LEO-klubbar.  
 
Den svenska översättningen på definitionen LEO är följande:  
Ledarskap  ( = att ta ansvar ) 
Erfarenhet ( att lära av varandra) 
Offervilja ( att vara osjälvisk och bjuda på sig själv 
  
Gruppen anser att Offervilja bör bytas ut mot ex omsorg – omtanke. Därför att offervilja är ett 
begrepp som idag förknippas med ex självmordskandidater  i  vissa religiösa och politiska 
grupper. 
Denna information har gått vidare till Maud Nordell som har tagit uppgiften för vidare 
bearbetning. Hon tillskriver Anders Medin och ber om en ny officiell översättning. 
 
För att skapa möjligheter att hitta information på hemsidan om våra LEO-klubbar  är en lösning 
att från LEOs sida länka in LEO-klubbarna. Ska man nu hitta t ex Göteborgs LEO så måste 
man veta att LC Mölnlycke /Råda är fadderklubb och således söka den vägen. Vi beslutade att 
använda Sölvesborgs hemsida med LEO - sidan som mall för övriga intresserade distrikt och 
LEO-klubbar.  
Maud Nodell är kontaktad ang länkning till LEO-sidan.  
 
Maud Nordell är också kontaktad ang om vårt önskemål att det alltid ska finnas en LEO-spalt i 
tidningen the Lion.  
När det gäller Internetklubbar var samtliga var överens om att avvakta med internetklubbar  i 
nuläget. Gruppen diskuterade också hur vi ska gå vidare i utvecklingen av LEO-klubbar. Vi 
kommer bla att anordna ett LEO- seminarium för LEO-medlemmar och vi planerar att också 
förlägga ett semiarium före eller i samband med Riksmötet.    
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Kampen mot droger – Lions Quest   
Rapport,  Willy Bäckström 
  
Tillsammans med Lions Quest hade jag kallat utsedda DNO från de 10 distrikten. De som hade 
möjlighet komma var, Felle Fernholm (A), Rose-Marie Häring (B), Ander Bring (GD), Monica 
Lind (N), Mats Forsberg (P), Inger Lyhagen (S), Bo Sigeback istället för Bengt Eskilsson (SM), 
Ulla Barthelson (U). 
Min avsikt med mötet var att lära känna dem och deras uppfattning om uppdraget. 
Under 4 timmar pratade vi igenom om vad denna grupp har för arbetsuppgifter och ambition. 
 
Entydigt framgick att det som de som DNO tagit på sig var uppgiften att i respektive distrikt 
driva Lions Quest framgångsrikt. 
Det uppdraget är fullt tillräckligt framfördes från samtliga.  
 
Någon befattningsbeskrivning av DNO arbetsuppgifter saknas och det bestämdes att vi under 
hösten ska se över en befattningsbeskrivning för DNO färdig under hösten. Inriktningen bör 
vara att utbilda och inspirera zon och klubbansvariga till att sälja TILLSAMMANS i större 
utsträckning. 
Vidare bestämdes att alla ska tänka över ett mer lämpligt namn på gruppen som om möjligt 
vara klar till 10 oktober. 
MDNO framförde att hans åsikt var att den här gruppen hade ett vidare mandat vilket inte 
delades av gruppen. 
 
Gruppen framförde att arbetet med sammanställa uppgifter om vad MD101 gör vad gäller 
direkt stöd till dem som utsatts för våld i olika former, narkotikabekämpning är dem 
övermäktigt och bör ligga på DG i respektive distrikt. 
Lions Quest ”TILLSAMMANS” täcker upp det preventiva arbetet som Lions bör bedriva. 
 
Att verka på lokalplanet mot våld och droger är till för respektive klubb. 
Åsikten i DNO gruppen är att beslutet om insamling av 100:- medlem för utvärdering stoppas. 
Om den ändå slutförs skall pengarna gå till LQ verksamhet i lämpligaste form. 
 
Rapport från Bruno Ahlqvist bifogas separat. 
 
 
Orkester Norden  
   
Rapport från Lennart Fridén bifogas senare 
 
Förslag till beslut 
Arbetsutskottet / Guvernörsrådet 
 
Föreslås besluta  
att  arbetet inom ” Kampen mot droger - Lions Quest ” under verksamhetsåret i första hand ska 
fokusera på Lions Quest 
 
att godkänna kommitteéns förslag att arbeta fram en ny översättning av ordet ” offervilja ”  i 
definitionen av LEO 
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Rapport till GR 3 2008-11-15/16 gällande Lions Quest. 
 
Bakgrund 
 
GR 2007-2008 anvisade medel till Lions Quest att genomföra en veckoslutsutbildning av  
2 – 3 Lions Quest-säljare för varje distrikt. Dessa personer skall vara villiga att under en tid av 2 – 5 
år i sina respektive distrikt vara behjälpliga att presentera Lions Quest-programmet  ”Tillsammans” 
för skolor och boka kurser för skolpersonal. Dessa resurspersoner skall också kunna hjälp klubbar att 
förbereda och genomföra besök hos skolledare. 
 
Möjligheterna för att öka antalet bokade kurser har förbättrats i och med att vi sedan föregående GR-
sammanträde fått det positiva beskedet att regeringen tillskjutit mera pengar för utvärdering av 
program mot mobbning i skolor. Detta innebar att Lions Quest ”Tillsammans” kom med bland de 
program som utvärderas under tre år på statens bekostnad. 
 
Det träffade samarbetsavtalet mellan Lions distrikt 101-S, Region Skåne och Kommunförbundet 
Skåne är också mycket positivt för Lions Quest. 
 
Anmälda Lions Quest-säljare   
 
Inbjudan till LQ-säljarkursen möttes med stort intresse från distrikten och fyllde de ställda 
förväntningarna. Kursen anordnades på det datum som passade de flesta av dem som anmält intresse 
enligt följande: 
 
Distrikt Antal deltagare Intresserade som ej Totalt antal   
   kunde delta  LQ-säljare 
 
101-A 1  1  2 
101-B 2  1  3 
101-GD 2  1  3 
101-N 2  -  2 
101-P 1  1  2 
101-S 5  -  5 
101-SM 2  1  3 
101-SV 1  1  2 
101-U 2  -  2 
101-VG -  1  1 
 
Summa 18  7  25 
 
Med hänsyn till det positiva avtalet mellan distrikt 101-S och skånska myndigheter accepterades fem 
deltagare från 101-S. 
 
Kursens genomförande 
 
Tidpunkten för kursen samordnades med MD 101:s konferens för distriktens antidrog-ansvariga. 
MDNO Willy Bäckström höll sitt möte med ”DNO” på Scandic Hotel Bromma på förmiddagen 
lördag den 27 sept. LQ-säljarkursen hölls lördag e.m. 27 sept och söndag f.m. 28 sept. Samtliga 
närvarande DNO deltog även i LQ-säljarkursen. 
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Lördagen ägnades åt ingående information om innehållet i Lions Quest-programmet ”Tillsammans”. 
Den nytta som har kunnat konstateras i lokala utvärderingar redovisades. En rektor som låtit utbilda 
hela sin skolpersonal redovisade sina erfarenheter, som bland annat innehöll 55% minskad 
skadegörelse. Vi gjorde också en genomgång av konkurrerande programs innehåll och priser och 
kunde konstatera att många program kan ses som komplement till ”Tillsammans” på grund av att vårt 
program behandlar hela värdegrunds-problematiken och inte enbart delar såsom mobbning, 
drogprevention etc. 
 
Söndagen ägnades åt säljteknik med genomgångar av förberedelser, analys, genomförande av 
säljsamtal och olika tekniker för att nå fram till ett avslut. Vi gick också igenom och diskuterade ett 
säljstödsmaterial samt gjorde övningar med detta material. 
 
Utbildningen skall följas upp med telefonmöten under hösten när alla deltagare hunnit göra minst ett 
besök hos en skolledare för att presentera Lions Quest ”Tillsammans”. 
 
Samtliga deltagare var mycket entusiastiska inför uppgiften. 
 
Genomgångar kommer också att göras med dem som inte kunde delta i utbildningen. 
 
Gävle 2008-09-29 
 
Bruno Ahlqvist 
Ordf. 
 
(GR-rapport LQ-säljkurs sept 2008)      
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VU7/2005-2006  Sid 2 
 
§ 86 Rapporter. 


A. Volontärverksamheten 
Volontärverksamheten indelas i fyra delar: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
1. Arbetet går ut på att  sätta upp tält  t illsammans med Räddningsverket (SRV) och med 
en lion som gått kursen på Sandö. Inställelsetiden är kort och uppdraget varar en 
kortare tid. Lion åker ut under SRV:s ansvar. 
 
2. En eventuell ”stand-by” styrka som rycker ut i steg två. Kommittén har tillsammans 
med SRV diskuterat om en eventuell specialiststyrka kan utbildas av SRV och kallas ut 
av SRV där behov föreligger. Dessa specialister skulle kunna ha 14 dagars inställelsetid 
och agera under 2-3 veckors tjänst under SRV:s ansvar. Styrkan går en kortare kurs i 
Revinge. Förslaget är under utredning. 
 
3. Hus kommer i steg tre när återuppbyggnadsfasen är igång. Utvärdering av hus är på 
gång och beslut är ej ännu taget om annat än det första försökshuset. 
 
4. Steg fyra är volontärarbeten som kan hjälpa befolkning på en mängd områden som 
skulle kunna betecknas som mjuka och som skulle kunna knytas till eventuella projekt. 
GRO Lennart har i uppdrag att  diskutera med DG Ingrid Jerlsten om en arbetsgrupp för 
att  ta fram detta koncept. 
 
Kommittén hjälp vid katastrofer skall ha ett  nytt möte den 22 maj med SRV i Revinge, 
angående punkt 2 ovan, och återkommer med rapport på GR i Trollhättan. 
 


B. Casa Minunata, Restauranskolan 
GRO Lennart berättade om sin resa till Casa Minunata. Arbetet skall nu börja med 
ritningar och tillståndsansökningar och NSR-projektet avses börja den 1 juli 2007 under 
förutsättning att  RM fattar ett positivt beslut. 
 


C. Pengapåsen 
VU diskuterade Pengapåsen. IRD Lennart och IPGRO Håkan har gjort var sin 
dokumentation angående Pengapåsen. 
 


 


1 
Tält 
 
En lion åker med 
vid uppsättning  
av tält i katastrof-
området. 
 
Inställelsetid ca 4 
timmar – 2 dygn. 


2 
Lionsstyrka med 
specialister. 
 
Ca 20 personer med 
olika kunskaper. 
En enhetschef.  
 
Inställelsetid 14 
dagar.  


3 
Hus 
 
 
Lions bygger hus. 
 
Under utvärdering. 


Räddningsverket (SRV) 
Lions hjälp vid katastrofer 


4 
Mjuka värden 
 
 
Lion och/eller 
ungdomar som 
önskar ge en 
hjälpande hand på 
något annat sätt. 


Lions 
Ev projekt 
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Uppdrag: utredning angående en eventuell volontärverksamhet i Lions MD-101 Sverige. 
 
Förslag:  
För att bygga upp en fungerande volontärverksamhet inom MD 101 föreslår gruppen: 
 
”En samverkan/samarbete med redan befintliga svenska biståndsorganisationer som arbetar med att 
öka medvetenheten kring fattigdomsrelaterade frågor och som redan idag skickar volontärer ut i 
världen”. 
Förslagsvis mer än en organisation för att få spridning i världen och få olika inriktning på 
hjälpinsatserna tex. utbildning för barn som annars inte skulle haft råd att gå i skola, 
skolbyggnadsprojekt och hälsovård. Eller genom att stödja fattiga mödrar i slumområde med att 
initiera inkomstgenererande verksamhet och därmed få många barn att stanna kvar i sina familjer 
istället för att hamna på gatan.  
 
Bakgrund: 
De biståndsorganisationer vi tittat på sköter idag både: 


• intervju och urval 
• antagning 
• utbildning 
• försäkringsfrågor  


för de blivande volontärerna 
 
Antagna volontärer gör sin egen budget och bekostar själv sina resa, visum och vaccinationer och sitt 
uppehälle, som regel blir detta ca. 25.000 kr. 
Ungdomarna är därmed hänvisade till att själv leta sponsorer. 
 
                            
Här kan Lions som internationell hjälporganisation komma in i bilden.                        
Som ekonomisk stödjare! 
Men också som informatör om Lions som organisation, till ungdomar med intresse för 
internationellt hjälparbete. 
                            
 
Volontärperioden är i det flesta fall 1- 3 månader och består av tre delar: 


• förarbete – intervjuer – projektbeskrivning och planeringsfas  
• genomförandet av volontärprojektet och 
• efterarbete vid hemkomsten – rapporter, föreläsningar och andra informationsaktiviteter.  


 
Man åker sällan ensam, utan i par och det finns i det flesta fall en samordnare på platsen 
för volontärprojektet. 
Ålder på de sökande får i regel ej understiga 18 år. 
 
Förutsättningar: 
Förutsättningar för samverkan/samarbete med befintlig biståndsorganisation och Lions är: 
 


• att organisationen är politiskt och religiöst obunden 
• att organisationens grundläggande värderingar överensstämmer men  


Lions Etik och syften 
• att organisationen granskas av SFI- Stiftelsen för insamlingskontroll 
• att organisationen med sin erfarenhet sköter urval, antagning, utbildning och 
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försäkringsfrågor för den blivande volontären. 
• att Lions får möjlighet att utbilda den blivande volontären i Lionskunskap och 


utrusta med nödvändigt informationsmaterial.  
• att volontären vid hemkomsten förbinder sig att återkoppla till Lions, eventuellt både lokalt 


och regionalt vid olika informationsaktiviteter. 
• att Lions inte har ett ansvarsförhållande till volontären. 
• om inte resan kommer tillstånd skall Lions sponsringspengar återbetalas. 


 
Slutsats och förslag: 
Vi föreslår att Lions (klubb, zon eller distrikt) inleder ett samarbete med någon organisation 
som redan idag sänder ut volontärer i sin biståndsverksamhet. 
Lions som organisation kan då ha nytta av samverkanspartners erfarenhet av internationellt 
volontärarbete. 
Lions väljer själv vilken biståndsorganisation man vill samverka med. 
Biståndsorganisationen måste uppfylla de krav, som angivits ovan. 
Lions stödjer sedan volontären ekonomiskt genom att ge bidrag till kostnader för resa och uppehälle. 
 
Lions distrikt 101-S har sedan flera år samverkan med: 
abc – aktiva insatser med världens barn i centrum och 
ciu – centrum för internationellt ungdomsutbyte. 
 
Lions Clubs International är en internationell hjälporganisation - vi anser att det ligger väl 
linje med Lions syften att stödja en sådan volontärverksamhet som detta förslag föreslår. 
Sedan många år har Lions framgångsrikt arrangerat läger av olika slag bland annat Lions 
ungdomsläger där ungdomar från Sverige har kunnat besöka andra länder och vise versa. 
Detta förslag ger bara ännu en möjlighet för unga människor med humanitärt intresse att göra en 
insats för internationellt hjälparbete. 
 
Genom volontärverksamhet kan Lions också komma att uppmärksammas mera, aktiviteten kan med 
fördel användas när Lions skall öka kunskapen om Lions och vad Lions gör. 
Volontärernas uppdrag är ju också att informera om Lions vid sitt volontärarbete utomlands,  
kanske kan detta också vara en möjlighet och ett tillfälle att etablera en fadderverksamhet på platsen 
med svenska Lionklubbar.   
Lions kan alltså sprida sitt budskap och knyta kontakter såväl här hemma som utomlands. 
 
Genom att stödja förslaget bidrager man till en förnyelse och ett framåtskridande och  en bredare och 
mer utvecklande ungdomsverksamhet i Lions. 
 
Utredningsgruppen föreslår att Guvenörsrådet beslutar rekommendera Lions att 
samverka/samarbeta med någon biståndsorganisation och ekonomiskt stödja volontärer. 
Fler kan göra mer! 
 
Landskrona och Karlskrona i mars 2007-04-08 
 
 
Ingrid Jerlsten  Bengt Almqvist 
IPDG 101-S  IPDG 101-SM 
 
Referens adresser:  
 
www.abcsweden@org,alt www.info@abcsweden.org www.ciu.org 
www.volontarresor.se  www.info@volontarresor.se 
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Till AU/GR 
 
RAPPORT FRÅN FUU-KOM 
 
 
Sedan GR-mötet i Skara har FUU-arbetet varit koncentrerat på Enkäten och utbildning i Stockholm 
3-4/10-08. 
 
Enkäten är ute hos klubbarna sedan slutet av augusti, och distributionen skedde över nätet så när som 
på ca 90 klubbar där vi saknade presidenter med e-mail. I dessa fall tog vi postverket till hjälp. Varmt 
tack till Cynthia på kontoret för all hjälp. 
 
Till dags dato har ca 60 svar inkommit, och vi förväntar oss en stark ökning i slutfasen. Deadline är 
som bekant 31/10-08. 
 
Därefter kommer FUU-kom. att sammanträda första helgen i november för att analysera och bokföra 
svaren från klubbarna. 
 
Det är vår förhoppning att kunna presentera ett preliminärt resultat vid GR-mötet i Stockholm 15-16 
november. 
 
MDLDC Finn Bangsgaard ber mig påminna om det utbildningsråd  som diskuterades i Skara. Rådet 
bör bestå av MDLDC + 2 personer (varav gärna en med pedagogisk bakgrund).  
 
Vid seminariet som hölls i Stockholm 3-4/10 presenterades nyheter i utbildningen (gäller 
utbildningen av ZO och klubbpresidenter). Sune Karlsson var inkallad att presentera det program 
som distrikt 101-VG utformat. Detta mottogs mycket väl av distriktens LDC och kan anses vara 
”sjösatt” för att delge distrikten en likvärdig utbildning. 
 
Den andra delen av seminariet vände sig till distriktens EO/MO och koncentrerades kring MERL-
frågor. Vi var eniga om att arbeta hårt inom resp. distrikt för att nå nya medlemmar, och inte minst, 
behålla de medlemmar vi har. Nyklubbsbildning är också viktig, och därför uppmanades distrikten att 
se över ”vita fläckar” för filialklubbsbildning. 
 
Rapporter från distrikten skall delges FUU-kom. Detta för att kunna följa upp de mål som resp. DG 
satt upp. Vi var eniga om att vi behöver bättre styrning framförallt vad gäller delmål och slutmål.  
 
 
 
Tranemo den 6 oktober 2008    
 
Bengt-Arne Bengtsson 
FUU-kom. Ordf 
 
 
 








2008-2009 Bil  65
2007-10-27


Sid 1
Restaurangskolan


Beräknad kostnad: 4 274 750


Finansiering:
Radiohjälpen 1 000 000
MD:s pengapåsen 1 000 000
Lionsklubbar 500 000
NSR-projekt 1 400 000
LCIF $ 75.000 500 000
Summa 4 400 000


Inbetalt t.o.m. 08-10-15


Radiohjälpen 1 000 008
Pengapåsen 1 000 000
Lionsklubbar 455 273
NSR-projekt 1 282 246
LCIF $ 75.000 499 500


SUMMA INBETALNINGAR 4 237 027


Utbetalningar


Till projektet 1 435 559
Div utlägg 25 762


SUMMA UTBETALNINGAR 1 461 321


SALDO 2008-10-15 2 775 706
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Lägesrapport Morogoro 2008.10.06. 
 
Träningsprogram Sight First 
 Morogoro skall utarbeta ett träningsprogram för kommande halvårsperiod. Programmet 
med budget sändes till Ministry of Health för godkännande. MoH skickar det efter godkännande 
till Lions Club Dar-es-Salaam City för utbetalning. Morogoro måste kolla att programmet 
kommit MoH tillhanda. Omedelbart efter genomförd träning skall redovisning ske av 
kursinnehåll, antal deltagare och ekonomiskt utfall. 
 
Genomförda utbildningar är nu Dr. Njau tvåårig ögonkirurgutbildning på KCMC i Moshi. Njau 
har nu trätt i tjänst med ansvar för ögonsjukvården i Morogoro och Mvomero Distrikten. Vidare 
är Dr.Makwila klar med sin ögonläkarutbildning men har den 1 oktober påbörjat en tre månader 
lång specialutbildning i trakomkirurgi i Dodoma. 
 
Sköterskan Joyce Danford Mganga har anmälts till en tvåårig utbildning till ophthalmic nurse i 
Banjul,Gambia. Utbildningen omfattar bl.a. trakom- 
kirurgi. Vi sökte plats för ytterligare en sköterska, men hon nekades p.g.a. för hög ålder-45 år. Vi 
fortsätter att söka kandidater, då vi har gott utrymme inom SF-projektet. 
 
Genomförd träning 
24 cataract case finders och 21 PEW`s (Primary Eye Worker) har tränats vardera en vecka i 
Ngerengere som är en av de blivande Health Centers. 
 
Under två veckor tränade optikerna Hans Carlsson och Anders Hendén 
från Vision for All de två optikerna i Morogoro att mäta upp, märka och förpacka begagnade 
glasögon. Under dessa övningar beslöt man gemensamt att anpassa mät-och märkning till 
Tanzanska förhållanden. Man beslutade också hur olika styrkor skulle grupperas och förvaras. 
 
Efter detta vidtog synundersökning och utdelning av glasögon i byarna 
Melela och Wami Dakawa. Båda belägna i torra områden. Härvid deltog tre assistenter från 
Sverige, ögonläkare och ögonsjuksköterska från Morogoro samt viss annan personal för 
registrering m.m. Efter första dagen gjorde vi en utvärdering av aktiviteten och beslöt vissa 
förändringar. Därefter fick optiker och personal från Morogoro lägga upp aktiviteten med bl.a 
patientflöde och stationsplacering. Efter de två veckorna förklarade sig deltagande optiker och 
läkare redo att på egen hand arrangera syntest och glasögonutdelning, vilket var målet med 
aktiviteten. 
Ett stort antal patienter hänvisades till deltagande ögonläkare. Av testade 546 personer hade inte 
mindre än 159 åkommor som behövde behandlas varav 47 stycken gråstarr. Andelen gråstarr 
gjorde också att antalet glasögon med minuslinser (för närsynthet) var ovanligt stort. Så snart 
man kan lösa transportfrågan skall dessa patienter opereras på sjukhuset i Morogoro. 
Patientkostnad 30 000 TSh ung.175 kr. Lions Club Dar-es-Salaam City har lovat att diskutera att 
sponsra dessa kostnader annars finns fonder i D101B. Påfallande många av patienterna var 
masaier, som ju lever i torra och dammiga miljöer. Efter det att aktiviteterna avslutats donerade 
Vision for All optikerutrustning till ett värde av c:a 40 000 kr. 
Av de i Radiohjälpsprojektet budgeterade 650 90 kr har hittills förbrukats 
c.a 55 000 kr. Kvarstående medel planeras för trakomscreening av skolbarn 
på de orter vi arbetade nu. 
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Byggnadsverksamhet 
Ögonkirurgkliniken har nu både golv och väggar. 
I samråd mellan projektledning för ögonsjukvård och mödravård beslöts att de hälsocenter som 
skall rustas upp, skall ha en operationssal som är anpassad både till ögonsjukvård och 
mödra/barnavård. Dessa orter har länge diskuterats att graderas upp till hälsocenter men detta har 
inte kunnat genomföras p.g.a brist på kranvatten. D101 S planerar nu att  
sponsra borrning av brunnar och Sight Savers svarar för ledningsdragning i samband med 
uppförande av kirurgsal. Fyra orter planeras att få hälsocenter Ngerengere, Duthumi.Melela och 
Kibati. Sight Savers har nu åtagit sig renoveringskostnaderna för Ngerengere och Duthumi. 
 
Kampen mot barnblindhet 
Vid möte den 22 september i Dar-es-Salaam beslöts att Morogoro skall presentera en lokal 
projektorganisation och att samordning skall ske med 
Sight Savers International,Ministry of Health Country Eye Coordinator, Muhimbili University 
Hospital och i vissa fall med Mbeya Reg.Hospital. 
Under sista halvåret har projektet legat stilla därför att ett antal nyckelpersoner på olika nivåer 
transfererats eller bytt arbetsgivare. Nu är dock alla poster besatta. 
 
Mödravårdsprojektet 
En förundersökning med datainsamling har gjorts av Dr. Peter Kilima och 
Dr. Peter Nkulila. Förslag till projekt med budget har sammanställts för tre olika nivåer: 
Dispensary level sjukstugenivå), Health Center Level (hälsocenternivå) samt Centralsjukhusnivå. 
Förslagen är nu ute på remiss. 
Målet är att minska mödradödligheten från dagens c:a 700 per 100 000 
levande födda till strax över 100 och samtidigt också minska barnadödlig- 
heten och allvarliga skador på barnaföderskorna. 
 
 
 
Sten Jansson 
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Mötesanteckningar, förda vida sammankomst med distriktens IT-ansvariga på MD-kontoret den 18 – 
19 oktober 2008. 
 
Närvarande: 
IT-ansvarig MD-kontoret, Cynthia Lo 
101A, Svante Ohlson 
101 B, Kjell Aronsson 
101GD, Dag Hedin 
101 N, Kerstin Forsgren-Fredriksson 
101 P, Nils Ragnarson 
101 S, Kent Benediktsson 
101 SM, Gunnar Legnegård 
101 SV, Bengt Ekeroth 
101 U, Olle Stedt 
101 VG Ove Söderquist 
Past IT Sune Karlsson 
Past IT Kjell-Arne Svensson 
 
§ 1. Mötet öppnas 
Mötets moderator, Cynthia Lo, hälsar alla välkomna till Stockholm och hoppas på konstruktiva 
diskussioner 
 
§ 2. Val av protokollförare och justerarare 
Mötet väljer Kent Benediktsson till protokollförare med Olle Stedt och Nils Ragnarson som justerare. 
 
§ 3. Godkännande av dagordningen 
Föreliggande dagordning presenteras. IT-ansvariga, nedan kallade Gruppen, anser att dagordningen 
är otillräckligt och beslutar att även den först utskickade dagordningen samt Bil 14, 2008-07-31 
(Minnesanteckningar från IT-möte 2008-07-06) skall ligga till grund för helgens arbete. 
 
§ 4. Nuläget och synpunkter på supporten av medlemsregistret 
Framkommer att flest supportfrågor kommer i samband med byte av verksamhetsår. Cynthia Lo (CL) 
har grundläggande kunskaper att kunna hjälpa de klubbar som har problem. Dock bör och kan ett 
flertal frågor hänvisas till IT-ansvarig på distriktsnivå. 
Då det gäller att gå in i databasen för att där göra korrigeringar saknar dock CL kunskaper och därför 
hänvisas dessa frågor till dem, som har grundkunskaperna i programmet. 
 
Gruppen föreslår att de, som har kunskaper om den bakomliggande databasen knyts till MD-
kontoret och att detta inte längre kan ligga på frivillig basis då det huvudsakligen måste utförs 
på dagtid. 
 
§ 5. Nuläget med medlemsregistret 
Gruppen diskuterar utifrån dagordningens frågeställning; Hur hanterar vi situationen att någon 
vidareutveckling inte kan göras under detta verksamhetsår (medel saknas)? 
Gruppen konstaterar att medlemsregistret i stort fungerar och att klubbarna har börjat acceptera 
programmet. Det som idag saknas är ett centralt underhåll av registret, som måste till för att ha det 
”flytande”. De problem som oftast uppstår är i kommunikationen mellan M-registret i Sverige och 
LCI i USA, vilket kan bero på överbelastning hos LCI. 
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En del problem återstår dock att lösas i det svenska registret: 
 


a. Transfer till och från ett annat land liksom felaktigt avförda transfermedlemmar. 
Detta måste idag åtgärdas direkt i databasen. Detta måste kunna utföras av supporten eller 
distriktansvarig via registervården. Klubbarna kan lämpligen anmäla sådan kompletteringar 
och rättningar via mail. Viktigt att ovanstående situationer är beskrivna i hjälp-texterna. 
Idag skall M-rapporten lämnas senast den siste i innevarande månad. Då nuvarande system är 
byggt för att även kunna skicka månadsrapport i efterskott måste en anpassning göras i 
rutinen för M-rapportering. Det är då också lämpligt att ändra så att klubbarna även kan 
skicka mer än en M-rapport per månad. Detta underlättar supportens arbete väsentligt, 
särkskilt under juni och december månad.  
 


b. Informationssidan som möter klubbansvarig bör ses över och i fortsättningen skötas av 
kontorets personal. Bloggen bör ersättas av en hemsida. 
 


c. Samtliga ”Hjälp”-avsnittet för klubbansvariga bör ses över så att det klart framgår hur 
klubben hanterar ex. vis. familjemedlemmars in- och avregistrering. Olle Stedt påtog sig 
tillsammans med CL att utföra detta arbete. 
 


d. Komplettering av klubbstyrelse måste rättas då det inte går att komplettera en klubbstyrelse 
för det innevarande verksamhetsåret 
 


e. En del kvinnliga medlemmar är registrerade som manliga och vise versa. Felet finns främst i 
LCI:s register men förekommer även i det svenska. Åtgärd måste vidtagas så att korrigering 
kan göras i samband med uppdatering av medlemsuppgifter och därmed komma med i M-
rapporten. Idag får vi en felaktig fördelning kvinnor och män.  


 
Gruppen anser det mycket viktigt att ovanstående funktioner löses. 
 
§ 6. Klubbkontroll / listor 
Avstämning mellan svenska registret och LCIs register bör enligt Gruppen ligga kvar på 
distriktsnivå. 
 
Listor fungerar idag i stort sett bra. Dock bör några felaktigheter justeras. 
 
Den offentliga sidan där klubbar kan sökas läns- och kommunvis bör justeras så att dubbletter ej 
förekommer. Funktionen är viktig främst för PR-verksamheten. 
 
Det går idag att lista klubbfunktionärer både på distriktsnivå och på MD-nivå. Dock bör 
distriktsnivån kompletteras med Alla klubbfunktionärer. 
 
Ett önskemål framkom att kunna lista statistiska uppgifter per klubb vad gäller ex. vis andelen 
kvinnor/män. Detta bör kunna göras distriktsvis och zonvis. 
 
Listor på avgångna medlemmar bör i högre grad användas av bl.a. distriktens MO för uppföljning 
och ligga till grund för lämpliga förslag till medlemsvård mm. 
 
Listan på IT-ansvariga bör kompletteras med Excel-export. 
 
Gruppen konstaterar att denna del i övrigt fungerar tillfredsställande. 
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§ 7. Säkerhet. 
Gruppen anser att ett policyformulär angående inloggning och hantering av M-registret måste tas 
fram. Detta bör undertecknas av de funktionärer som får tillgång att hämta personuppgifter via Excel-
export. 
 
Gruppen anser att det bör finnas regler för vilka som skall få tillgång att hämta personuppgifter på 
såväl distriktsnivå som MD-nivå. Lösenorden bör bytas minst en gång per år för att skapa ett 
minimum av säkerhet. 
 
Allmänt framhålls att våra inloggningsuppgifter är för enkla men idag men är detta är nödvändigt för 
att vi i högre grad skall få medlemmar och funktionärer att använda registret. 
 
Gruppen föreslår att MD 101 snarast tar fram ett policydokument om inloggning i M-registret. 
 
§ 8. Stöd och utveckling på MD-kontoret 
Vid behov av utbildning m.m. för personalen på MD-kontoret, skall detta i första hand belasta konto 
för personalutveckling. Kunskaper i M-registret kan med fördel inhämtas från förra IT-gruppen. 
 
§ 9. Tillgång till testserver och utnyttjande 
För att vidmakthålla en god kunskap bland landets klubbar erfordras utbildning och information. För 
att kunna bedriva bra utbildning och programtester krävs tillgång till en testserver. Databasen som 
används på testservern bör uppdateras med jämna mellanrum, minst en gång per halvår. Vissa 
inställningar måste göras i samband med varje sådan uppdatering, för att inte skarpa M-rapporter 
skall skickas. Hjälp för detta bör inköpas av webhotell och personer med fackkunskap. Denna 
utbildningsverksamhet anser Gruppen vara minst lika viktig som den som bedrivs för presidenter, 
sekreterare och kassörer. 
 
Gruppen anser att testservern bör uppdateras och iordningsställas igen efter LCI:s byte av sina 
serveradresser. 
 
§ 10 Presentation av program för distansutbildning 
Gruppens medlemmar fick en presentation av programmet ”GoToMeeting” som kan användas till 
distansutbildning mm. 
 
§ 11 Mötet avslutas 
CL tackar de närvarande för visat intresse och livaktiga diskussioner samt önskar alla en god resa 
hem. 
 
Höllviken 2008-10-18 
 
 
 
Kent Benediktsson   Olle Stedt   Nils Ragnarson 
Protokollförare   Justerare   Justerare 
 
Justerat via mail 
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Dane La Joye, Manager Public Relation and Communication Division, LCI 
& 
Rebecca Daou, Manager LCIF 
 
Dear Lion Friends,    
 


Sept. 15, 2008 
 
 
  


 
Betr.: PR för CSF II 
 
Detta brev skrivs till Er två mottagare på grund av att vi inte känner till om PR-aktiviteterna 
för CSF II styrs från LCI eller från LCIF. 
 
När den framgångsrika insamlingskampanjen CSF II just var avslutad blev jag i egenskap av 
Sector Coordinator för insamlingen i MD 101 Sverige kontaktad av den svenska 
representanten för MS&L PR-byrå, Susanne Arkrot. Hon sade sig ha uppdraget från LCI 
(LCIF) att sprida information om det lyckade resultatet av CSF II genom en press release. 
 
Pressmeddelandet gick ut den 30 juni med rubriken: ”Lions samlade in över 1,2 miljarder 
kronor till kampen mot blindhet”. Eftersom jag inte märkte någon som helst reaktion i 
svenska media efter pressmeddelandet, kontaktade jag Frk Arkrot och frågade om de fått 
någon reaktion från media. Hon svarade att ”det varit tungt som bara den” och att man tyvärr 
inte fått några reaktioner och att detta uppdrag som man fått från sitt kontor i Chicago nu i 
princip var avslutat utan resultat. 
 
Principiellt kan man säga om Lions PR-verksamhet att det under lång tid visat sig att media i 
stort sätt aldrig väljer att rapportera om insamlingsresultat. Däremot är de mycket intresserade 
av att rapportera om Lions resultat av samhällsservice, vad det inneburit för enskilda 
människor och händelser med lokal anknytning. Media är intresserade av människor inte av 
penningbelopp med många nollor.  
 
Därmed är vi och GR i MD 101 övertygade om att vi själva och vårt MD-kontor kunnat 
åstadkomma en bättre mediatäckning om vi fått tillgång till de ekonomiska medel som nu 
betalats till MS&L’s Sverige-kontor. 
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Vi föreslår därför att LCI/LCIF gör en reklamation till MS&L och kräver tillbaka de pengar 
som betalts för den svenska delen av PR-uppdraget. Vi anhåller att dessa pengar i stället 
anslås till MD 101 Sverige att användas till PR för LCIF-projekt mot redovisande av resultat 
efter principen ”no cure no pay”. Detta förslag understöds av guvernörsrådet för MD 101 och 
dess CC. 
 
 
 
 
Björn Wahlenius    Sivert Bäck 
Sector Coordinator CSF II   sector Coordinator CSF II 





